
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541-300.

Szám: 1-291/2007.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő-testülete 2007. december hó 19-én megtartott ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint,
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző,
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző,
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint
illetékes munkatársai

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket. Megállapítja,
hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, jelen van 18 fő képviselő.
A testületi ülés megkezdése előtt a Bozsik József Általános Iskola diákjai karácsonyi műsort
adnak.
Bejelenti, hogy barnamezős beruházásra adott be pályázatot Almásfüzitő Önkormányzata. A
beruházásról szeretnék tájékoztatni a Képviselő-testületet.

Karánsebesy Lukács: A ROP pályázat kiírásakor kiderült, hogy Almásfüzitő csak Komárom
segítségével tud a pályázaton részt venni. A pályázatot a volt Timföldgyár rehabilitációjára
adták be (volt vízbázis mentesítése, épületek bontása). A projekt 2005. évi szerződéskötése
után a munkálatok 2006-ban megkezdődtek és 2007. nyarán befejeződtek. A projekt pénzügyi
elszámolására sor került. Megköszöni Komárom városának segítségét, hogy a pályázaton
részt vehettek.

Zatykó János: Bejelenti, hogy a napirend tárgyalása előtt Koppány Csaba és Dr. Molnár Attila
képviselők szeretnének felszólalni.
Javasolja, hogy a Képviselő-testület zárt ülésen tárgyalja a meghívóban jelzetteken kívül az
- Ajánlat az önkormányzat tulajdonában lévő úszóműves kikötő bérbevételére című
napirendet is.
Javasolja napirendre venni:
- Kutrucz Tibor ügyvezető igazgató korengedményes nyugdíjazása.  A napirendet a
Képviselő-testület a Saxum Kft. taggyűlése jogait gyakorló szervként,- zárt ülés keretében
tárgyalja.
- Területi és Krízis Gondozási Központ alapító okirata módosítása.

NAPIREND:

1., Rendelet-tervezet Komárom város közigazgatási területén fizetendő víz- és
csatornahasználati díjak módosításáról.

     Előadó: Zatykó János polgármester
      Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2., Rendelet-tervezet a település szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról szóló
2006. évi 33. számú ( (XII. 23.)önkormányzati rendelet módosítása.
Előadók: Zatykó János polgármester

  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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3., Rendelet-tervezet a települési folyékony hulladék szállításáról és elhelyezéséről.
     A települési folyékony hulladék szállítására feljogosított közszolgáltató kiválasztására

pályázati kiírás elfogadása.
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

4., Javaslat Komárom város helyi autóbusz közlekedése 2008. évi tarifaemelése mértékére
(rendelet-tervezet)
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

5., Rendelet-tervezet a „Helyi építészeti örökségvédelméről szóló önkormányzati rendelet
módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester

       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

6.,  Oktatási  intézményiekben alkalmazandó élelmezési nyersanyag normákról és térítési
díjakról szóló önkormányzati rendelet módosítása. (rendelet-tervezet)
Előadók: Zatykó János polgármester
                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

7., Rendelet-tervezet a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások térítési díjáról.
Előadók: Zatykó János polgármester
                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

8., MOL lakótelep távfűtés díjtétele megállapításáról  rendelet-tervezet.
Előadó: Zatykó János polgármester

       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

9., Komárom Város Képviselő-testülete 2008. I. féléves munkaterve meghatározása.
Előadók: Zatykó János polgármester

     Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

10., Az önkormányzat és szervei 2008. évi ellenőrzési programjának meghatározása.
Előadók: Zatykó János polgármester

                    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

11., Beszámoló Komárom-Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás és munkaszervezete
2007. II. félévi munkájáról, a Társulási Tanács döntéseiről, azok végrehajtásáról.
Előadók:   Zatykó János a társulás elnöke

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző, a munkaszervezet vezetője

12., Tájékoztató a Monostori Kulturális Egylet működéséről a közművelődési megállapodás
teljesüléséről.
Előadók: Nagyné Czita Tünde egyesületi elnök

13., Beszámoló a Városi Sportiroda és Sportcsarnok szakmai munkájáról, valamint Komárom
Város Sport Koncepciója módosítása előkészítéséről.
Előadók: Zatykó János polgármester

Budai István intézményvezető
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14.,  Idegenforgalmi Koncepció meghatározása.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

15., Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb
eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról,
az önkormányzati likviditás helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról,
döntéseiről.
Előadó: Zatykó János polgármester

16., Tervezett változások a járóbeteg szakellátásban.
Előadó: Zatykó János polgármester

17., Interpellációk.

18., E g y e b e k.

a/ Kisbér Duna-Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszerhez való
csatlakozási kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

b/ „Duna-menti Környezetvédelmi Információs Rendszer” című projekt környezetvédelmi
célú informatikai fejlesztések a közigazgatásban tárgyú pályázat.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

c/ Trianoni harang emlékmű létesítése.
Előadó: Zatykó János polgármester

d/ Beruházások a VIZÁK Kft. kivitelezésében.
Előadó: Zatykó János polgármester

e/ Komárom, külterületi út kialakításához telekvásárlása.
Előadó: Zatykó János polgármester

f/ A komáromi 023/31 hrsz-ú ingatlan térítésmentes átvétele és szolgalmi jog alapítása a
komáromi 034, 023/31, 021, 2887, 2670, 2603, 2604 hrsz-ú ingatlanokra.
Előadó: Zatykó János polgármester

g/ Komárom, Frigyes laktanyai útépítések miatti területrendezés.
Előadó: Zatykó János polgármester

h/ Komárom város Önkormányzata 2007. évi közbeszerzési terve aktualizálása.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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i/ 12/2006.(I. 27.) és a 36/2006.(II. 14. számú képviselő-testületi határozatok hatályon kívül
helyezése
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

j/ Komáromi 1782/70 hrsz. alatti közterület elnevezése.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

k/ Akciós játékok beszerzési lehetősége.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

l/ Egyházak támogatási kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

m/ A diák autóbuszbérletek támogatása.
Előadó: Zatykó János polgármester

n/ A 4-es számú fogászati körzet feladatellátásának helyettesítése.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

o/ Komárom Városi Sportegyesület támogatási kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

p/ Csém Vasútállomás lakói vízellátása biztosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

r/ Komárom Város Közoktatási Esélyegyenlőségi Terve.
Előadó: Zatykó János polgármester

s/ Magyar Lovas Színház Egyesület kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

t/ Területi és Krízis Gondozási Központ Alapító Okirata módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester

u/ Ajánlat az önkormányzat tulajdonában lévő (ÖK 1) úszóműves kikötő bérbevételére.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

v/ KOMTURIST- KOMÁROM Kft. által használt ingatlanok bérleti ügye.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

x/ Komturist-Komárom Kft. ügyvezető igazgatója korengedményes nyugdíjazása.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!
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y/ SAXUM Kft. ügyvezetői álláshelyére pályázat  kiírása.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

- A Képviselő-testület a javasolt tárgysorozatot 18 igen szavazattal elfogadja.

Koppány Csaba: Felszólalása alapkérdése: Beteg-e az egészségügy? A kórháztörvény kapcsán
jelentősen átalakult a fekvőbeteg ellátás struktúrája az országban. Kórházak szűntek meg,
osztályok váltottak profilt. Nemrégiben még attól féltek, hogy a kórházat bezárják. Azóta
nehéz küzdelem árán megmentették a kórházat. Polgármester úr többször tárgyalt az
egészségügyi miniszterrel, személyesen képviselte a kórház ügyét a Kormányülésen.
Összefogtak és megmentették a kórházat. Azóta ez az intézmény folyamatosan szépül,
korszerűsödik. Felújították a központi labort, a belgyógyászatot. A kórház vezetői és az
osztályok vezetői büszkén mutatták meg a felújított kórházat. A testület döntésének
megfelelően a kórház többi osztálya is felújításra kerül. A kórház és a rendelő felújítása
természetesen kellemetlenséggel is jár. Véleménye szerint az átmeneti nehézségeket érdemes
elviselni, mivel a megújult környezet is segíti gyógyulásukat.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Ha már elhangzott az a kérdés, hogy beteg-e az egészségügy,
akkor meg kell rá válaszolni. Sajnos, nagyon beteg és még betegebb lesz. Elismerve a közös
eredményeket, melyekből mindannyian kivették a részüket, az egészségügy attól is beteg,
hogy megszavaznak olyan törvényeket a Parlamentben, melyet a lakosság 70 %-a nem
támogat. Sikerült a kórházat megvédeni. Megszavazták a kórháztörvényt, majd kimentek az
utcára tüntetni, hogy megtartsák a kórházat. Megszavazták a több biztosítós rendszert,
melynek a területi kiskórházak lesznek a vesztesei. Most pedig elmondják, hogy minden szép
és jó. A jövőben kiderül, hogy a felújítások elvégzésével sikerül-e a kórházat megtartani és a
kórház megmarad-e mindenki számára elérhetőnek, vagy magánkórházként fog tovább
működni. Helyileg próbálnak segíteni azon, amit országos szinten elrontanak. A város
egészségügye nem csak kórházból és szakrendelésből, hanem elsősorban alapellátásból áll.
Többször tapasztalható, hogy törvény által előírt kötelezettség támogatásáról újságcikkek
jelennek meg. Pl: nem kötelező támogatni az alapellátást.
Az államháztartási törvény szerint minden egyes embernek elsősorban az alapellátásban kell
ellátást kapnia. Fontos a fekvőbeteg ellátó intézmény is.
Hogy beteg-e az egészségügy és lesz e betegebb, az a képviselőkön is múlik, amikor a
költségvetésben az alapellátásról, a központi ügyeletről szavaznak. Szavaznak arról is, hogy a
kis kórház a több biztosítós törvény függvényében megmarad, vagy sem. Bízik benne – annak
ellenére, hogy az országgyűlési képviselők megszavazták a több biztosító rendszert, melyet
egyetlen szakmai kamara, szakszervezet nem támogatott – a jövőben nem fog
bebizonyosodni, hogy nem csak beteg, hanem nagyon beteg az egészségügy.

Zatykó János: Az országban senki sem szavazta meg a több biztosítós rendszert. A törvény
nem erről szól. Arról szavaztak, hogy a szolidaritás elvét, a nemzeti kockázat közösséget a
törvényben a jövőben is biztosítani kell.

Dr. Molnár Attila: 1920. június 4-én Trianonban a világháborúban győztes nagyhatalmak úgy
döntöttek, hogy átszabják Európa térképeit. Ennek következtében Magyarország területe
2/3-át elvesztette. Nagyon hosszú ideig egy mesterségesen kettészakított városban éltek. Ez a
helyzet a napokban gyökeresen meg fog változni. A komáromiak szívében Komárom mindig
egy és oszthatatlan város maradt. Kéri, hogy mindkét rendezvényen vegyenek részt a
képviselők és Komárom város lakói.

Zatykó János: Történelmi eseménynek lesznek tanúi. A magyar-szlovák határ 700 km hosszú.
Nagyon sok ember fog önfeledten ünnepelni. Az európai integráció egyik legfontosabb
mérföldkövéhez értek. Valóban méltóképpen kell ünnepelni. Kéri, hogy a képviselők a
Polgármesteri Hivatal előtt az élő láncba kapcsolódjanak be.
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1., Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom város közigazgatási területén fizetendő
víz- és csatornahasználati díjak módosításáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Ügyrendi, a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság.
A bizottságok véleményét a kiegészítő anyag tartalmazza.
Az előterjesztés szerint a víz díját 8 %-kal, a lakossági csatornadíjat 13,7 %-kal, a közületi
csatornadíjat 13,6 %-kal emelik. A Kft. felügyelő bizottsága és a taggyűlés az említett
díjemeléseket támogatta.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság az áremelési javaslatokat támogatta.

Horváth Gyula: A nyugdíjakat 5 %-kal emelik. Elfogadhatatlannak tartja, hogy eközben
vezetők milliókat tesznek zsebre. A csatorna és a vízdíj emelését nem támogatja.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Nyilvánvalóan a kft-knek a szinten tartáshoz az inflációt
követnie kell. Egyre több az olyan, szociálisan rászorult polgár, aki már most sem tudta
kifizetni a rezsi és szolgáltatási díjakat. A Képviselő-testület munkatervében szerepel az
adósságkezelés. Szükség lesz arra, hogy az adósságkezelés lehetőségeit kidolgozzák, hiszen
egyre több lesz a kintlévőség azzal, hogy a szolgáltatások árait megemelik.

Zatykó János: A városban a szociális háló jól működik. Az elmúlt éveken a problémákat az
önkormányzat kellőképpen, lakossági megelégedésre tudta kezelni. Közös felelősségük lesz,
hogy a 2008. évi költségvetést miként állapítják meg. Ha a költségvetés konstruktív,
elfogadható lesz, akkor ezek a problémák a jövő évben is kezelhetőek lesznek.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 14 igen, 3 nem, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 32. számú (XII.20.)
önkormányzati rendelete:

- a Komárom Város közigazgatási területén
fizetendő víz- és csatornahasználati díjakról szóló
2004. évi 34. számú (XII.16.) önkormányzati
rendelete módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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2., Napirendi pont: Rendelet-tervezet a település szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi
közszolgáltatásról szóló 2006. évi 33. számú (XII. 23.) önkormányzati
rendelt módosítása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A
bizottságok véleménye a kiegészítő anyagban szerepel.
A közszolgáltatóval a városnak évek óta jó a kapcsolata. Véleménye szerint ez a lakosság
részéről is megfogalmazható. Az AVE Rt-től vásárolják kedvezménye áron azokat a
hulladékszállító edényeket, melyeket a városban forgalmaznak. Az előterjesztés 8 %-os
díjemelést tartalmaz. Az Rt. a lerakási és szállítási díjból 10-10 % kedvezményt biztosít.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Szóba került a bizottsági üléseken, hogy a 70 év felettiek
szemétdíja legyen ingyenes. A Fidesz programjában szerepel, hogy a 60 év felettiek
hulladékszállítási díját ingyenesen javasolták. A korcsoportos kedvezményezettség nem
biztos, hogy igazságos. Meg kellene gondolni, hogy a szociálisan rászorultak, kortól
függetlenül a szociálisan rászoruló, több gyermekes családok, egyedülállók is
részesülhessenek a kedvezményben. A korcsoportos kedvezményről úgy szavazzanak, hogy a
szociális támogatási rendszerről is döntsenek.

Győri István: A Műszaki Bizottság ülésén egyhangúlag támogatta a bizottság az elhangzott
javaslatot. A szociális támogatás rendszerét egységesen kell meghatározni és a szociálisan
rászorulókat kell valamilyen módon segíteni. Ez a korosztály az, mely plusz jövedelmekre
nem tud szert tenni a nyugdíja mellett. A bizottsági ülésen is elhangzott, hogy az elmúlt
években kedvező változások történtek a hulladékszállítás területén Komáromban. A
monostori fenyvesben is megoldódott a hulladékszállítás az önkormányzat és a lakosság
megelégedettségére.

Zatykó János: Ha az előírásoknak megfelelt a kérelmező, akkor 4.500 Ft támogatásban
részesült. Ennek a támogatási formának a jövőben is fenn kell maradnia.

Dr. Molnár Attila: Mindegyik közüzemi díjemelés érzékenyen fogja érinteni a komáromi
lakosokat.
Ismerteti a 2007. december havi képviselő-testületi jegyzőkönyvben leírtakat a 60 év felettiek
díjfizetés elengedésével kapcsolatban.
Kéri, hogy próbáljanak meg következetesek lenni, hiszen ezt a javaslatot megtették korábban.
Amikor a Fidesz képviselői részéről érkezett a javaslat, akkor azt szét kellett bombázni és
kampányfogásként kellett emlegetni. Ha kampányfogásként tesznek Önök egy ilyen
javaslatot, akkor ne az határozza meg a reakciókat, hogy ki melyik oldalon ül, hanem
próbálják meg szakmai oldalról lefolytatni a vitát.
Győri úr a 70 év felettiek támogatását javasolta. Nem látja értelmét, hogy ebbe a vitába most
„belemenjenek”. Kéri, hogy a rendeleti változtatást tekintsék át és március hónapra készítsék
elő. Azt szeretné, ha az adott feltételek mellett a legigazságosabb rendszert fogadnák el és a
rendeletet úgy tekintenék át, hogy azt a lakosság is megelégedésre vegye tudomásul.
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Győri István: Hangsúlyozta, hogy a Műszaki Bizottság egyhangú döntését ismerteti és nem
személyes előterjesztését. Molnár úrnak el kell döntenie, hogy kívánja-e ezt a javaslatot
támogatni, vagy sem.

Zatykó János: Képviselő úr újra az új választásokról beszél. Személy szerint nem tud ilyen
eseményről ebben a városban.
A Műszaki Bizottság javasolta, hogy 2008. évtől a 70 év feletti komáromi lakosok
hulladékszállítási díját az önkormányzat vállalja át.

Dr. Molnár Attila: Javasolja, hogy először a rendelet-tervezetről szavazzanak. Miután
megszavazták a rendelet-tervezetet, ezután a határozati javaslatokról szavazzanak logikai
sorrendben. Kéri, fejezzék be a választási kampányt és próbáljanak meg olyan döntést hozni,
mely ténylegesen a komáromiak érdekeit szolgálja.
A Képviselő-testület 2008. I. féléves munkatervénél már tudnának ezzel a problémával
foglalkozni és meg tudnák vizsgálni addig annak lehetőségét, hogy egyáltalán mennyi embert
érintene a két javaslat és azt, hogy milyen egyéb támogatási formákat tudnak beépíteni a
rendeletbe.

Győri István: A bizottság véleménye a kiegészítő anyagban megtalálható, attól csak úgy tud
eltekinteni, ha a napirend tárgyalását felfüggesztik és a bizottságtól felhatalmazást kap  arra,
hogy ezt a javaslatot visszavonja.

Dr. Molnár Attila: Az ülést vezető jogköre, hogy a határozati javaslatokat milyen logikai
sorrendben teszi fel szavazásra.
Kéri, szavazzanak a módosító javaslatáról, mely felülírhatja a bizottság korábban meghozo tt
határozatát is.

Zatykó János: Győri úr elmondta, hogy a bizottság egyértelmű véleménye azt volt, hogy a 70
éven felüliek támogatását építsék be a rendeletbe.

Győri István: Az SZMSZ alapján a módosító javaslatokat az elhangzás sorrendjében kell
megszavaztatni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság a rendelet-tervezetet támogatta és kéri, hogy
a januári Képviselő-testületi ülésre a 60 év feletti lakosok hulladékszállítási díja átvállalását
szociális támogatási rendszer keretében tegye meg a hivatal.
Ne politikai, hanem szakmai szempontok alapján döntsenek

Győri István: Javasolja, hogy a Műszaki, a Pénzügyi és az Egészségügyi és Szociális
Bizottság ülésén kerüljön sor a vélemény kialakítására.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 16 igen, 2 nem szavazattal elfogadja.
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Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 33. számú (XII.20.) önkormányzati
rendelete:

- a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatásról
szóló 2006. évi 33. számú (XII.23.) önkormányzati rendelet
módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

237/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület megbízza a Polgármesteri Hivatalt, valamint a Műszaki-,
Kommunális-, Környezetvédelmi és Településfejlesztési, az Egészségügyi és
Szociális, valamint a Pénzügyi Bizottságot, hogy dolgozzon ki javaslatot a települési
szilárd hulladék közszolgáltatási díj önkormányzati támogatásával, átvállalásával
kapcsolatos szociális támogatási rendszer kialakítására.

Határidő: 2008. március hó
Felelős:    Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

    Győri István bizottsági elnök
     Dr. Juhászné dr. Gordán Ildikó bizottsági elnök
     Dr. Kreft-Horváth Loránd bizottsági elnök

3., Napirendi pont: Rendelet-tervezet a települési folyékony hulladék szállításáról és
elhelyezéséről.
A települési folyékony hulladék szállítására feljogosított közszolgáltató
kiválasztására pályázati kiírás elfogadása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki Bizottság, véleményét a kiegészítő anyag
tartalmazza.
A hivatal meghirdette a közszolgáltató kiválasztását, melyre egyetlen jelentkező volt. A
közszolgáltatási díj 2.400 Ft + ÁFA + m3.

Dr. Szöllősy Ferenc: A Műszaki Osztályt bízta meg a kiegészítő anyagban leírt feladat
elvégzésével. A rendelet-tervezetben már szerepel, hogy a feltett kérdésre igen a válasz.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.
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238/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület elrendeli, hogy a Polgármester Hivatal szervezzen
hulladékkezelési közszolgáltatást a települési folyékony hulladék rendszeres
gyűjtésére, elszállítására és ártalommentes elhelyezésére.
2., A Képviselő- testület a települési folyékony hulladék összegyűjtésére,
elszállítására és ártalommentes elhelyezésére irányuló közszolgáltatás ellátásával
2008. január 1-től 2009. december 31-ig a nyílt pályázati kiírás nyertesét, a Gazdik
Bt-t (Tardos, Csalogány u. 8.) bízza meg.
3., A Képviselő-testület a települési folyékony hulladék gyűjtése, elszállítása és
elhelyezése tárgyában – a határozat mellékletét képező – közszolgáltatási szerződést
jóváhagyja és felhatalmazza a polgármester és jegyző urakat  annak aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Tóth Bernadett környezetvédelmi felelős

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 15 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 34. számú (XII.20.)
önkormányzati rendelete:

- a települési folyékony hulladékkezelési
helyi közszolgáltatásról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

4., Napirendi pont: Javaslat Komárom város helyi autóbusz közlekedése 2008. évi
tarifaemelése mértékére (rendelet-tervezet)

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, a Pénzügyi és az Ügyrendi Bizottság.
A bizottságok az előterjesztésben szereplő a., változatot ajánlják elfogadásra.
Az a., változat átlagos tarifaemelése 4,6 %-ot tartalmaz, a diákbérlet változatlan szinten
marad. A határozati javaslat a viteldíjakat tartalmazza.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A Pénzügyi Bizottság ülésén elhangzott a diákok ingyenes
utaztatása. Lesz olyan napirendi pont, ahol majd szóba kerül a rendelőintézeti szolgáltatások
változtatása. Mivel az egészségügyi szolgáltatások nagy része a kórházhoz fog kötődni és a
központi ügyelet is Szőnyben van, ezért kéri, hogy a Képviselő-testület ülésére készítsenek
egy előterjesztést arról, hogy a hét végi buszjáratokat milyen feltételekkel lehetne sűríteni, a
központi ügyelet idején. Készüljön előterjesztés arról, hogy ez a városnak mennyi pénzbe
kerülne. Járatsűrítéssel kell a lakosságot segíteni, hogy ezeket a szolgáltatásokat el tudják érni.

Zatykó János: Ki kell dolgozni egy új járatrendszert, mely minden igényt figyelembe vesz. A
Vértes Volán Rt. ügyvezetője ebben a kérdésben partner.

Czita János: Az előterjesztés viteldíj javaslataival egyetért. A koppánymonostori lakosok
jelezték, hogy nem mindegyik helyi járat közlekedik a Fenyves lakóövezetig. Szeretnék a
Fenyves lakóövezetet is bekapcsolni az autóbusz közlekedésbe. Nagyon sok kisgyermek jár
iskolába erről a területről, ezért jó lenne, ha mindegyik autóbusz a Fenyves területéig
közlekedne.

Zatykó János: A Vértes Volán Zrt-vel a menetrendet a helyi közlekedés tekintetében
felülvizsgálják.

Horváth Gyula: Komplett felülvizsgálatra szükség van. Az Idősek Otthona és Otthonháza
lakói igényeit is figyelembe kell venni. Jó lenne, ha az autóbuszok ezen az utcán keresztül
mennének, így az idős emberek könnyebben mehetnek orvoshoz és vásárolni.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat a., változatáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat a., változatát 17 igen, 1 tartózkodás
szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 35. számú (XII.20.)
önkormányzati rendelete:

- a menetrend szerinti helyi autóbusz
közlekedésről és annak díjtételeiről szóló
1992. évi 8. számú (II.04.) önkormányzati
rendelete módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)
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5., Napirendi pont: Rendelet-tervezet a „Helyi építészeti örökségvédelméről szóló
önkormányzati rendelet módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi és a Műszaki Bizottság véleményét a kiegészítő anyag
tartalmazza.
A város több éve támogatja a helyi védett épületek felújítását, melyet az adott évben meg
kellett valósítani. A rendelet módosításával kivételes, indokolt esetekben lesz arra lehetőség,
hogy a felújítási munkálatok a következő évre is áthúzódjanak.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 18 igen szavazattal elfogadta.

Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 36. számú (XII.20.)
önkormányzati rendelete:

- a helyi építészeti örökség védelméről szóló
2005. évi 41. számú (XII.15.) önkormányzati
rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

6., Napirendi pont: Oktatási  intézményiekben alkalmazandó élelmezési nyersanyag
normákról és térítési díjakról szóló önkormányzati rendelet módosítása.
(rendelet-tervezet)

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A mezőgazdasági termelés ebben az évben alacsony szinten alakult és a
mezőgazdasági termékek árát az infláció mértékét meghaladóan emelték.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A bizottságok azért döntöttek az áremelés megszavazása mellett,
mert félő, hogy annak elutasítása a minőség rovására menne.
Az átlag élelmiszer áremelkedés 11,4 % volt novemberig. Jövő évben előre láthatólag az
élelmiszerek ára tovább növekszik.

Győri István: Egyetért azzal, hogy olyan normát határozzanak meg, mellyel a megfelelő
étkeztetés biztosítható.
Kérdése, mitől más egy óvodai felnőtt vendég ebéd és egy közoktatási felnőtt ebéd költsége?
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Semmilyen áremelést nem tud támogatni akkor, amikor
gyermekeket érintő kérdésről van szó. A családok nagy része több gyermekes. A
közalkalmazottak bére nem emelkedik. Tisztában van azzal, hogy az ebéd előállításához pénz
kell, de a családoknak értékét ítélve is kevesebb a bevétele. Minden egyes ilyen díjemelés a
családokat nagy mértékben terheli.

Dákai József:  A rendelet 2. §-ában szerepelnek a nyersanyag normák és ott az óvodák vendég
étkezői nyersanyagnormája 234 Ft. Az általános iskolai ebédnél a nyersanyagnorma 241 Ft. A
3. §-ban a térítési díjakat úgy alakították ki, hogy azok egyformák legyenek.

Zatykó János: A köztisztviselők és közalkalmazottak 5 %-os béremelésben részesülnek. Az
elfogadott költségvetésben az infláció mértékét 5 % alatti százalékban határozták meg. A
közalkalmazotti béralkut nyilván betartják, de az infláció mértékét nem tudja megjósolni.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság támogatta a rendelet-tervezet elfogadását. Úgy
gondolják, hogy a megnövekedett nyersanyag árak indokolttá teszik az emelést és lehetőleg a
színvonal ne romoljon. A minimális növekedési lehetőség összegszerűen talán nem jelent
olyan nagy terhet a családoknak. A megszokott színvonalú étkezést tudják biztosítani a
családoknak, melyet eddig megszoktak.

Dr. Molnár Attila: Több hozzászólásból is kiderült, hogy nincs más lehetőség, mindenképpen
áremelést kell tenni, mégpedig bőven az inflációs mérték fölött, mert egyébként a gyermekek
étkezése minősége kerül veszélybe. Mikor készül egy olyan előterjesztés, mely alapján a
díjakat nem emelik meg és a családok mellé állnak.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 15 igen, 2 nem, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 37. számú (XII.20.)
önkormányzati rendelete:

- az oktatási intézményekben alkalmazandó élelmezési
nyersanyag normákról és térítési díjakról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

7., Napirendi pont: Rendelet-tervezet a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások
térítési díjáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Egészségügyi és Szociális, a Pénzügyi és az
Ügyrendi Bizottság. A bizottságok véleményét a kiegészítő anyag tartalmazza.
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Dákai József: A Területi és Krízis Gondozási Központ szociális étkeztetése esetén a
számadatokat módosítani kell az alábbiak szerint: - kiadások összesen 15.199 E Ft. A
végösszeg nem változik.
A rendelet 3. §-a (4) és (6) bekezdésben az eredeti szöveget a bizottságok javaslatára
megváltoztatták.
A bizottsági ülések után észrevételezték, hogy a rendelet 4. §-a (2) bekezdésében szerepel,
hogy adható méltányosságból kedvezmény. Mindegyik bizottság elfogadta, hogy a döntés az
Egészségügyi és Szociális Bizottság hatáskörében legyen. Komárom Város 2005. évi 25.
számú (XI.21.) rendelete alapján „a szociális törvény által a fenntartó jogkörében azon
hatáskört, amely alapján a jogosult által vitatott, vagy csökkenteni illetve növelni kért
személyi térítési díjat fenntartó állapítja meg, a Képviselő-testület a polgármesterre ruházza
át.”
Alternatív javaslata, hogy a rendelet-tervezetben a 2005. évi 25. számú rendeletet
szerepeltessék. Ha marad a bizottságok javaslata, akkor szerepeltetni kell a rendelet -
tervezetben, hogy az intézkedés nem érinti a 2005. évi 25. számú önkormányzati rendelet
21. § (7) bekezdésében meghatározott rendelkezéseket. Ellenkező esetben a két rendelet
ellentmondásba kerülhet.
Információja szerint a munkatervben már szerepel a 2005. évi 25. számú önkormányzati
rendelet felülvizsgálata.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Lehet, hogy polgármester úrhoz kell áttenni a hatáskört, de
egy szakmai hatáskörről van szó. Egy szakbizottság a körülmények figyelembevételével
könnyebben tud dönteni.
A tavalyi évben született egy rendelet, mely szerint a szociális intézmények térítési díját
jelentős mértékben emelték. A megyében sehol sem teljesítették ezeket a térítési díjakat, mert
azok vállalhatatlanok. Megfontolandó a bentlakók érdekében, hogy ezeket a térítési díjakat
nem teljesítik, vagy pedig az Egészségügyi és a Pénzügyi Bizottságok által tett javaslatokat
kellene figyelembe venni. A kiegészítő anyagban szerepel a módosító javaslat, melyet
ismertet.
A (2) bekezdés módosítására tett javaslat 3 főt érint. Úgy látta jónak a bizottság, hogy
méltányossági kérelemmel fordulhatnak a bizottsághoz azok, akik esetében más lehetőség
nincs a térítési díjak mérséklésére. A szociális intézményben a szolgáltatások minden egyes
bentlakó esetében azonosak. A térítési díjak háromfélék. Nehezen lehetne megmagyarázni a
bentlakóknak, hogy addig, amíg az egyik személy 88 E Ft-ot fizet, akkor a másik ennél többet
vagy kevesebbet. Célszerű lenne, ha méltányosságból ez a három fő is a táblázat alapján
érintett 22 főhöz kapcsolódhatna.
Nincs kifogása az ellen, hogy a polgármester úr döntsön, de szakmai kérdésről van szó.
Az önkormányzatnak lehetősége van arra, hogy a rendeletet hatályon kívül helyezze.
A bizottságok célszerűnek látták, hogy a tarifákat április hónapban vizsgálják felül. Javasolták
még, hogy a döntést két lépcsőben, - a változtatásokról, a módosító javaslatokról és a
rendeletről hozzák meg.
Arra is kell gondolniuk, hogy a bentlakóknál maradó 20 %-os összeg vizitdíjra, gyógyszerre,
napidíjra nagyon kevés. A bentlakók életminősége szűkül be azzal, ha a nyugdíjuk 80 %-át
elveszik. Át kell gondolni, hogy a bentlakókat hogyan tudnák segíteni, hiszen az ellátásra
szükség van.

Dr. Konczer Erik: A rendelet-tervezet 4. § (2) bekezdése tekintetében véleménye szerint olyan
személynek kellene döntenie, aki napi szinten dolgozik. Véleménye szerint a polgármeste rnek
kellene döntenie.
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Győri István: A Megyei Önkormányzat a tavalyi év folyamán minden esetben a maximális
értékre emelte ezeket a díjakat, azzal az indokkal, hogy akinek olyan a jövedelmi helyzete,
annak meg kell fizetnie a tényleges költségeket. Aki szociálisan rászorult, annak a törvény
erejénél fogva egyébként sem kell megfizetnie. Ezt tovább enyhítheti az a működő rendelet,
ami miatt nem vissza kellene adni a polgármesternek a jogkört, hanem egyébként is ő
rendelkezik ezzel a méltányossági jogkörrel. A tényleges költségeket kell minden esetben
figyelembe venni, a rászorulóknál pedig alkalmazni kell a törvény és a méltányosság adta
lehetőséget.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Ha egy kérelmet I. fokon elbírálnak, mindig van egy
fellebbezési lehetőség. Ha egy bizottság dönt ilyen esetben, akkor másodfok a Képviselő-
testület lehetne. Szociális téma, melyet szakmai dolognak gondol. Ha a testület nem akarja a
hatáskört a bizottsághoz tenni, akkor polgármester úrhoz is teheti, de komoly szakmai kihívás
is lehet a döntés.

Zatykó János: Ha a bizottság átveszi a döntést, még egy lépcsőt beiktatnának, amire nem
lenne szükség. A hivatal gyorsabban, praktikusabban tud eljárni.

Dr. Szöllősy Ferenc: Ha képviselő asszony a véleményét fenntartja, nyilván arról is szavazni
kell.
A 4. oldalon, dőlt betűvel jelzett szöveget úgy javasolja módosítani, hogy „amennyiben az (1)
bekezdésben megállapított térítési díj mérséklését az ellátott jövedelmi és vagyoni helyzete
indokolja, úgy az érintett a 2005. évi 25. számú önkormányzati rendelet 21. § (7) bekezdése
alapján írásban fordulhat a méltányosságból történő mérséklésre.”
Amennyiben képviselő asszony javaslatát szavazzák meg, akkor módosítani kell a 2005. évi
25. számú önkormányzati rendeletet úgy, hogy a polgármester jár el, kivéve a személyes
gondoskodást nyújtó szociális ellátások tekintetében.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Szeretnék, ha a bizottság hatáskörébe tartozna a döntés, hogy
szakmai határozatokat hozhassanak az ügyben.

Dr. Konczer Erik: Valószínűleg a hivatal készít előterjesztést a polgármesternek a
méltányossági kérelemről. A hivatal a legszakmaibb szerv.

Dr. Szöllősy Ferenc: Ha egyik módosító javaslatot sem szavazza meg a Képviselő-testület,
akkor marad a 2005. évi 25. számú rendeletben foglalt szöveg.

Zatykó János: Javasolja, hogy szavazzon a Képviselő-testület az Egészségügyi és Szociális
Bizottság módosító javaslatáról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 9 igen, 6 nem, 3 tartózkodás szavazattal nem
támogatja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület főjegyző úr által megfogalmazott
javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 9 igen, 4 nem, 5 tartózkodás szavazattal nem
támogatja.
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Zatykó János: A szavazás értelmében a régi rendelkezés marad érvényben. Kéri, hogy ennek a
résznek a kivételével szavazzanak a rendelet-tervezetről, - figyelemmel a módosító
javaslatokra.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet – figyelemmel a módosításokra – 17 igen, 1
nem szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 38. számú (XII.20.)
önkormányzati rendelet:

- a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások
térítési díjairól.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

8., Napirendi pont: MOL lakótelep távfűtés díjtétele megállapításáról  rendelet-tervezet.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A
bizottságok véleményét a kiegészítő anyag tartalmazza.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság nem tudott döntést hozni a szavazás során.
Gyakorlatilag nem támogatják, hogy a MOL lakótelepen az előterjesztés szerinti áremelés
történjen. Ragaszkodnak ahhoz az elképzeléshez, hogy a lakótelepen élők ugyanazokat a
díjtételeket fizessék fűtés tekintetében, mint a többi komáromi lakos.

Győri István: A korábbi bizottsági és testületi ülésen is elhangzott, hogy a szolgáltató a
szolgáltatást kötelezés alapján végzi, ezért ha ezzel a kötelezéssel neki kárt okoz az
önkormányzat, akkor ezért a kárért köteles helytállni az önkormányzat. A Műszaki Bizottság
álláspontja a rendelkezésére álló adatok alapján, hogy ha valóban annyi a költség, amennyit
indokolásként bemutatott, akkor a szolgáltatást igénybe vevőknek a tényleges költséget meg
kell térítenie. Vagy az igénybevevőknek, vagy az önkormányzatnak. A bizottság javasolta 2.
pontként a határozati javaslatban, hogy a hivatal sürgősen vizsgáltassa felül a jelenlegi fűtési
rendszer hatásfokát. A vizsgálatba lehetőleg a Távhő Kft. szakembereit vonják be. Márciusi
testületi ülésre készüljön előterjesztés a MOL lakótelep fűtési lehetőségeiről, arról, hogy a
fűtési idény végén milyen beruházásokra, felújításokra vagy egyéb lépésekre van szükség
ahhoz, hogy a következő fűtési idényben megfelelő hatásfokkal és költségek mellett történjen
a lakótelep fűtése.
A bizottság ülésén felmerült, hogy ebben a témában is meg kellene vizsgálni a szociális
rászorultság alapján nyújtandó támogatás lehetőségét. Azonban csak egy lakótelepre
meghatározni a szociális rászorultságot, a támogatást nem lehet. Nem csak a központi fűtéses,
hanem az egyedi fűtéses költségek esetére is vonatkozik ez. A bizottság felhívja a figyelmet a
panel plusz program lehetőségére, mely 1/3-os lakossági részvétel, 2/3-os támogatás mellett a
szigetelés mellett a távfűtés átalakítására is lehetőséget nyújt. Ennek következtében
kedvezőbb anyagi kondíciókkal lehet olyan rendszert kialakítani, mely lehetővé teszi a
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takarékosságot. A bizottság úgy látta, hogy indokolt a költségek miatt a jelzett mértékű
áremelés. A felhasznált energia mennyiséget és veszteséget tekintve olyan információ jutott
tudomására, mely alapján kéri, hogy a Képviselő-testület a szolgáltató képviselőjét is
hallgassa meg a döntés előtt.

Takács József: A fűtés és melegvíz díjai tételenként 150-250 és 1200 %-os áremelést
jelentenének, melyek annyira megterhelnék az itt élő lakosságot és az eladósodás felé
sodornák őket. Nem biztos, hogy az önkormányzat és a Képviselő-testület érdeke az ilyen
mértékű áremelés. Kéri, hogy egy gazdasági társasággal szemben védje meg az önkormányzat
a lakosságot. Egy rosszul megépített, befejezetlen rendszer hibáit, hiányosságait a lakosságra
szeretnék áthárítani, mely nem etikus. Egyetért azzal, hogy készüljön el a független szakértői
felmérés; fejezzék be a rendszert; építsék ki a hiányosságokat. Amíg erre nem kerül sor,
maradjanak érvényben a komáromi díjtételek.

Dolhai András – Fókusz-Kom Kht. ügyvezetője: 2007. augusztusában a Fókusz-Kom Kht.
jelezte az önkormányzatnak, hogy nem tudja ellátni a fűtést, nem tud felkészülni rá, anyagilag
nem tudja finanszírozni és ezért kéri, hogy az önkormányzat a fűtéssel kapcsolatos engedélyt
vonja vissza. Erre a Kft. kapott egy határozatot, amely arról szól, hogy az önkormányzat
felszólítja a Kft. arra, hogy a MOL lakótelep folyamatos, biztonságos távhőellátását
folyamatosan tartsa fenn. Ennek a szolgáltatásnak a Kft. most megfelel. Ezután kaptak egy
felkérést, hogy adják meg azokat az árakat, mely alapján a fűtést biztosítani tudják. Azokat az
árakat adták meg, melyek nem titkosak, nincs benne haszon. Ha a díjakat a lakóktól nem
tudják beszedni és valaki nem tudja megfizetni a hő előállításához szükséges ellenértéket,
akkor a cég tovább nem tud működni. Ha az önkormányzat kötelezte a Kht-t arra, hogy a
lakossági fűtést ellássa, akkor valakinek ezt a költséget fedeznie kell. Ha nem a lakók fedezik,
akkor az önkormányzatnak kell ezt megtennie.
Az előterjesztésben szerepel, hogy a Képviselő-testület a novemberi ülésen érdemben nem
tárgyalta a Fókusz-Kom Kht. díjemelési javaslatát, hiszen a díjemelést alátámasztó költség és
árelemzéseket a Kht. nem bocsátotta rendelkezésre. Pontos megfogalmazás, hogy a
Képviselő-testület nem tartotta megfelelőnek a beadott áremelési javaslatot.
A Fogyasztóvédelmi Felügyelőség előző levelében azt írta, hogy a háztartási melegvíz
alapdíját nem lehet meghatározni, csak víz m3-ben. Ezt ebben a formában tette meg, annak
ellenére, hogy a testület elfogadta a Távhő Kft. esetében a lm3-es melegvíz alapdíjat. A
Fogyasztóvédelmi Felügyelőség újabb levelében már lm3-es árral számolt. Ez a költségeken
nem változtat, csak az alapdíj hatása lesz más.
A díjtételeknél egyéb melegvíz szolgáltatás alapdíj 143,74 Ft/lm3/év + ÁFA.
Az árakat csak úgy tudja meghatározni, hogy nem tesz különbséget a lakosság és a
közüzemek között.
Azokkal az árakkal számolnak, amiért megvásárolják az energiát és amiért fizetniük kell.
Ha a veszteséges tevékenység elkerülésén nem lehet változtatni, akkor az ellátásért felelős
önkormányzatnak haladéktalanul fel kell készülnie egy alternatív ellátásra.
A 2008. évi díj bevezetésére és a lakossággal történő egyeztetésre és a finanszírozhatóság
feltételeinek biztosítására is fel kell készülni. A fizetőképességi probléma megoldására az
önkormányzat kezdeményezésére a szolgáltatónak és a fogyasztók képviselőinek
részvételével válságkezelési program sürgős indítása javasolt.
Elkészült két háztömbnél a mérés. Leolvasták november 5-én az órát, majd december 3-án.
Egyik háztömb esetében 120 gjoul hőmennyiség, a másik háztömbnél 119 gjoul hőmennyiség
jelentkezett. A lakások óráiban 59 gjoul, a másiknál 79 gjoul hőmennyiséget mértek. Meg kell
vizsgálni, hogy miből adódik a különbség. Lakástömb mérésnél az adatok mást mutathatnak.
Az árakat lakótömbönként 60 gjoullal számolták. A hőmennyiség mérők szerint dupla
mennyiséget fogyasztanak el, mint amit eddig az órákon mértek. Elkezdenek egy vizsgálatot
arra vonatkozóan, hogy ezek a mennyiségek miért így alakultak. Valószínűleg az fog
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kiderülni, hogy a lakók dupla mennyiséget használnak, mint amivel eddig számoltak és amit
befizettek. A Fókusz Kom Kht. szeretne segíteni a lakóknak és mindenben partnerek.

Kerling Alajos – MOL lakótelepi lakos: Évekkel ezelőtt azt ígérték a lakóknak, hogy korszerű
fűtési rendszert kapnak a beruházótól. Azt ígérték, hogy a lakótelepen élők 10 %-kal
alacsonyabb fűtési díjat fizet majd, mint a komáromi lakosok. A beruházás műszaki
szempontból nem volt megfelelő, szükséges lenne az egész rendszer felülvizsgálata. Az
ígérték, hogy nagyon modern lesz a fűtés. A telepen a csövek felét nem cserélték ki. Miért a
lakosság fizesse meg azt, amit a beruházó elrontott a szakmai hozzá nem értése miatt? A
lépcsőházak alagút csatornáiban ment a fűtés, tehát a lépcsőházban nem volt veszteség. Az
épületet körbevették elégtelenül szigetelő vezetékekkel, mely 45-50 fokos. Kedvezőbb
időjárás esetén a lépcsőházban melegebb van, mint a lakásokban. A kanadai beruházó cég
képviselője megnézte a rendszert, véleménye szerint azt nem megfelelően szerelték. Egy
független szakértő – akit a Fókusz Kom Kht. kért fel – ugyanígy nyilatkozott, a telepet
50 %-os készültségűnek tartotta. A várostól jogi képviseletet kérnek.

Szabó Lászlóné – MOL lakótelepi lakos: A MOL lakótelepi lakosok ugyanolyan becsületes
állampolgárok, mint a komáromiak. Ha a város és a Fókusz Kom Kht. nem tudja ezt a dolgot
elrendezni, akkor igazából soha nem lesznek komáromiak.

Dr. Kerekes Tibor: A kötelezés biztosítja-e a lakótelepen élőknek, hogy a fűtési szezon végéig
lesz fűtésük?

Dr. Szöllősy Ferenc: Igen.

Dr. Kerekes Tibor: A jegyző úr kötelezte a Fókusz-Kom Kht-t. Hogyan alakul ez a kötelezés?

Dr. Szöllősy Ferenc: A kérdés arra irányult, hogy ez az intézkedés biztosítja-e a lakótelep
biztonságos fűtés ellátását. A válasz igen, de később lesz egy előterjesztés a két ülés közötti
eseményekről szóló beszámoló, melyben tájékoztatást adnak arról, hogy az önkormányzat, a
MOL Nyrt. és a Fókusz-Kom Kht. előzetes egyeztetést folytatott. Az előzetes egyeztetés célja
az volt, hogy megváltoztassák a MOL Nyrt. korábbi döntését, mely szerint december 18-a
után nem kívánja a gázenergiát biztosítani a Fókusz-Kom Kht-nek. A MOL Nyrt. a kötelezés
nem teljesítése szándékától visszavonult, de kért 10 M Ft-os kezességvállalást az
önkormányzattól, hogy ha a gázenergia teljes összegét nem fizeti ki a Fókusz-Kom Kht, akkor
ebből a pénzből azt megtehessék. Jogos a lakók felháborodása azért, hogy miért ők fizessenek
egy elrontott rendszerért. Azonban miért az önkormányzat fizessen az elrontott rendszerért?
Azzal egyetért, hogy ennek az ügynek a bíróságon kell végződnie. Amennyiben a testület nem
szavazza meg ezt a díjat, akkor a Fókusz-Kom Kht. bíróságon a különbözetet kérheti. Az
önkormányzatnak azonban joga, hogy az egész rendszer állapotát megvizsgáltassa.
Megvizsgáltathatja azt is, hogy mennyi pénzt szednek be a lakóktól és mennyi energia jut el a
lakókhoz. Ennek függvényében lehet majd a bíróság előtt perelni bárkit is. Amennyiben az
emelést megszavazzák, akkor ugyanezt a műszaki felülvizsgálatot végre kell hajtani, de akkor
azt a Fókusz-Kom Kht-val vissza kell fizettetni a lakók részére. A négy hónapot végig kell
vinni. Ha a szolgáltatóval nem tudnak megegyezni, akkor a városnak kell helytállnia.
Amennyiben bármilyen összegű hátrányt szenved a város, akkor azt bíróság előtt követelik.
Ha nem szavazzák meg, akkor a Fókusz-Kom Kht. fordul bírósághoz. Ha jogos volt a
számvetésük, akkor a bíróság állapítja meg, hogy mennyi pénzt kell kifizetni a be nem fizetett
pénzmennyiség figyelembe vételével.
A törvény kimondja azt is, hogy a rendszernek hatékonynak és gazdaságosnak kell lennie. Ha
a szolgáltatónak valami pénzébe kerül (működés, felújítás, szerelés), azt meg kell fizetni.
Ezen felül egy bizonyos nyereséget is számolhat a szolgáltató.
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Márciusra létre kell hozni egy olyan állapotot, hogy tudják, a lakótelepnek milyen lesz a
fűtése, a villamos és vízellátása, a közterületek állapotának  kezelése. Kilenc éve szeretne
megegyezni az önkormányzat, ajánlatokat tettek, de igenlő választ soha nem kaptak. 1999. óta
a város át akarja venni a telepet üzemeltetésre, de még mindig telephelyként működik.
Minden tulajdonjog a Fókusz-Kom Kht-é. A városnak tulajdon- és üzemeltetési joga nincs
jelenleg.

Takács József: Egy átlagos méretű és fogyasztású lakás éves költsége 451.900 Ft lenne az új
tarifa bevezetése után, ami a fizetőképességet figyelembe véve még csak megfontolás tárgyát
sem képezheti. Kérdés, hogy kellően megfontolt volt-e a kht. üzleti terve a beruházás
elindításakor. A lakók a napokban kapták meg a fűtési számláikat. Megfogalmazódott az,
hogy az itt élő emberek vegyék kezükbe a sorsuk irányítását és indítsanak vizsgálatot a
Fókusz-Kom Kht. ellen, hogy miként jutottak idáig, ebbe a bizonytalan helyzetbe.

Dolhai András: Takács képviselő úr jelezte a lakossági fórumon, hogy rossz díjakkal
számoltak. Az előterjesztésben szereplő árak nem igazak. A fogyasztóvédelem az előző
levelében azt írta, hogy víz m3-t lehet alkalmazni. A Fókusz-Kom Kht. augusztusban már
jelezte, hogy nem tudja a fűtést vállalni ezzel a rendszerrel. Kérte az önkormányzatot, hogy az
engedélyt vonja vissza. Az önkormányzat határozatot hozott, hogy ezt a tevékenységet tovább
folytassák. Akkor tudják csak folytatni, ha felvállalnak mindent, de akkor annak az árát
valakinek meg kell térítenie. A fűtés árát vagy a lakosságnak, vagy pedig az önkormányzatnak
kell megfizetnie. Október óta a gázszámlát nem fizeti a kht. Egyeztetnek a távhővel, az
önkormányzattal, hogy mit lehet még tenni a rendszer biztonságos működése érdekében. Az
önkormányzat hozta meg a határozatot, hogy a rendszert a kht. üzemeltesse.

Győri István: Az nem hangzott el, hogy az alapproblémát nem a Fókusz Kom Kht. és az
önkormányzat közötti kapcsolat jelenti, hanem a lakók és a szolgáltató közötti kapcsolat. A
lakótelepnek volt egy jól működő fűtési rendszere, mely a MOL Rt. részéről átadásra került
egy társaságnak. Sajnálatos módon nem szakmai társaság, hanem a Vegyész Szakszervezet
részére. Amikor a rendszer problémáit „feszegetik”, akkor az mind igaz, csak ez
végeredmény, mely az önkormányzatnál csapódik le. Valószínűleg perre kerül sor, mert a
Fókusz-Kom Kht. a díjat az önkormányzattól fogja kérni. Még egy perre kerülhet azonban
sor,  hogy kiderüljön, hogy egy működő rendszerből hogyan csináltak egy korszerűtlen, nem
rendesen kivitelezett rendszert, melynek végső költségei a lakókat terhelné. A pert a lakók
képviselőinek kellene indítania, hiszen ők szerződtek a Fókusz-Kom Kht-val és elődjével.
Ehhez kell minden jogi segítséget megadnia az önkormányzatnak. A rendszert, mint működő
beruházást valaki átvette. A díjakat az átvevőnek kellene megfizetnie. A bíróság fogja
eldönteni, hogy ki milyen módon felelős a kialakult helyzetért és annak anyagi
következményeiért. Az előterjesztéssel is gond volt, mert nem szóban kellett volna a
400 %-os emelésre vonatkozó módosítást megtenni.

Dolhai András: Ezt az árat alkalmazta lm3-re a fogyasztóvédelem.

Győri István: A rendelet-tervezetben is ez az ár szerepel lm3-ben. A lakosság képviselője
ezért  említett 1200 %-os emelést. Nem tartja jó ötletnek, hogy kedvezményt kapjanak a lakók
azokban a tömbökben, ahol a mérőórát már felszerelték. Nem tudják megmondani, hogy most
hova tűnik a hő. Javasolja, hogy a 2. pontban szereplőket fogadja el, napokon belül  kezdődjön
meg a felülvizsgálat. Annak eredményeként 1 hónap múlva ismételten kerüljön a Képviselő -
testület elé. Eddig az időpontig tartsák érvényben a komáromi díjakat.
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Sárai János: A MOL lakótelepi lakosoknak eddig is volt képviselete a szőnyi
részönkormányzatban, most pedig a Képviselő-testületben is. Nagyon sokat foglalkoztak a
lakótelepen élők ügyeivel, de sajnos nem mennek semmire. Nem a város tulajdona a
lakótelep. Szerettek volna játszóteret építeni, védőfasort kialakítani. A legnagyobb problé ma
most a fűtés. Fűteni kell, úgy tűnik, hogy nagyon sokba fog kerülni. A magas összegű
díjemelést nem szabad az ott lakókkal megfizettetni.
Jegyző úrral ért egyet, hogy kerüljön bíróság elé az ügy.

Dr. Mészáros Gyula: Javasolja, hogy a határozati javaslat 2. pontját támogassa a Képviselő-
testület. A Képviselő-testületnek gyorsan meg kell kezdenie azokat a vizsgálatokat, melyek
valószínűleg bírósági tárgyaláshoz vezetnek majd. Nem tartja elfogadhatónak, hogy a
rendeletet módosítgatják, követhetetlenné vált. A lakók képviseletét a testület nyilván
felvállalja.

Takács József: A Képviselő-testület egyre több tagja egyetért azzal, hogy a rendelet-tervezetet
nem szabad megszavazni. Az elfogyasztott gázmennyiséget valóban meg kell fizetni, de itt az
alap probléma az, hogy hiányos, rosszul megépített rendszernek a gondjait, problémáit miért a
lakosságra akarják terhelni. Ha ezt sikerülne tisztázni, előbbre juthatnának ebben az ügyben.

Dolhai András: A Fókusz-Kom Kht. tudja, hogy rossz a rendszer és augusztusban be is
jelentette, hogy nem fogja üzemeltetni. Erre az önkormányzat kötelezte a Kft -t, hogy fűtsön.
Ennek költségét azonban az önkormányzatnak meg kell fizetnie. Akármilyen garanciát köt az
önkormányzat a MOL-lal, ki fogja azt kifizetni. A céget üzemeltetésére, a gazdaságtalan
tevékenység folytatására senki sem kötelezheti.

Győri István: Egyetért azzal, hogy a rendszer rossz és azt nem kívánták üzemeltetni. A
működő, jó rendszert ki alakította át egy nem működő, rossz rendszerré és azért miért az
önkormányzat vagy a lakók a felelősök?

Dolhai András: Nem tudja senki sem megmondani, hogy a rendszer korában jó volt, vagy
sem.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Kéri, hogy szavazzanak.

Győri István: A bizottság módosító javaslata szerint, azonnal meg kell kezdeni külső szakértő
bevonásával a műszaki és pénzügyi vizsgálatokat. A vizsgálat eredményét egy hónapon belül
a Képviselő-testület elé kell terjeszteni.

Takács József: Nem külső, hanem független szakértőt kell kijelölni.

Győri István: Mi azzal a probléma, ha a Távhő Kft. munkatársai vesznek részt a vizsgálatban?

Sárai János: A saját szakemberekben megbízna.

Kerling Alajos: Korábban megbíztak egy győri szakembert a vizsgálattal, aki nem vállalta,
majd egy budapestit és ekkor kezdődött a háttéralku. Mi volt a jelenlegi átadás tárgya?

Győri István: A független szakértő a működés feltételeire, gazdaságosságra,
gazdaságtalanságra vonatkozik, illetve annak kiderítésére, hogy ténylegesen mennyi energiát
használnak.
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Sárai János: Javaslatát visszavonja, a független szakértő felkérését támogatja.

Győri István: Módosító javaslata: A Képviselő-testület elrendeli a MOL lakótelep fűtésével
kapcsolatos műszaki és pénzügyi vizsgálatát független szakértő bevonásával. Ennek anyagi
fedezetét biztosítja. A szakértői vizsgálat eredményét lehetőleg egy hónapon belül a
Képviselő-testület elé kell terjeszteni.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a módosító javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért.

Dolhai András: Ha a fűtést anyagi okok miatt nem tudja folytatni, akkor mit tesz a testület?

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Többször elhangzott, hogy nem lesz fűtés a MOL lakótelepen. A
Kht-nak vállalt feladata a fűtés.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontjáról, mely
szerint a Képviselő-testület a Fókusz-Kom Kht. távhőszolgáltatásra vonatkozó díjemelési
javaslatát nem fogadja el.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját 18 igen szavazattal elfogadja.

239/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő-testülete a Fókusz-Kom. Kht. távhőszolgáltatási
díjemelésére vonatkozó javaslatát jelen előterjesztés alapján, annak rendkívül magas
díjtételei, és a rendszer üzemeltetésével kapcsolatos bizonytalansági tényezők miatt
elfogadni nem tudja. A Fókusz-Kom Kht. a Testület újabb döntéséig a Komáromi
Távhő Kft. által alkalmazott díjtételeket számlázhatja a lakosság felé.

2., A Képviselő-testület elrendeli, hogy a Polgármesteri Hivatal független műszaki
és közgazdasági szakértők bevonásával  vizsgáltassa meg - egy hónapon belül -  a
MOL lakótelep  távfűtési rendszerét. A vizsgálat eredménye ismeretében ismételten
tárgyalni kívánja az előterjesztést.

Határidő: azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
     Sagát Ágnes osztályvezető

9., Napirendi pont: Komárom Város Képviselő-testülete 2008. I. féléves munkaterve
meghatározása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: A kiegészítő anyagban a bizottságok által javasolt módosítások leírásra
kerültek.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság
január hónapra
- a költségvetés összeállítása egészségügyi és szociális vonatkozáson kívül kórházi díjtételek
szabályzatának felülvizsgálata napirendet is javasolja tárgyalni.
Február hónapban kérik szerepeltetni
- a városi prevenciós programot, hiszen ennek költségvetési vonzata is van,
az alapellátó vállalkozó háziorvosok, gyermekorvosok, fogorvosok munka- és pénzügyi
beszámolóját,
- tájékoztató a pályázati elszámolásokról, lehetőségekről valamint az
- oktatási és szociális intézmények vizesblokkjai felújítási ütemtervei.
Március hónapra vonatkozott a
-közgyógyellátási értékhatárok felülvizsgálata.
Május hónapban:
- tájékoztatás a testületi, illetve a bizottság részére a több biztosítós egészségügyi rendszerre
való felkészülés és várható változások az alap- szakellátásban.
Június hónapban bizottsági hatáskörben együttes ülést terveztek a Megyei Önkormányzat
Egészségügyi és Szociális Bizottságával.

Nagy Zoltán: Két bizottság is fontosnak látta, hogy a schengeni csatlakozással összhangban a
Duna part hasznosításával foglalkozzon a Képviselő-testület. Az egyik bizottság
előterjesztést, a másik bizottság koncepciót említ. A Duna part kezelése nagyon fontos, ezért
javasolja, hogy a munkatervben „koncepció” szó szerepeljen.

Dr. Mészáros Gyula: Véleménye szerint nagyon sok napirendet jelöltek meg, ami már
kezelhetetlennek tűnik. A jövőre nézve önmérsékletet kell tanusítani. Egy-két napirendet
bizottsági szinten kellene tárgyalni.
Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság a bölcsődei beszámolót azért javasolja
május helyett márciusban előterjeszteni, mert a bölcsődei férőhelyek növelésével
kapcsolatban vannak feladataik. Ha az előterjesztés elkészül, akkor megfelelő és jó k épet
kapnak erről a helyzetről.
A Bozsik József Általános Iskola beszámolóját május hónapban javasolják tárgyalni, mivel
június hónapban már sor kerül a pályázat kiírására. A testület tájékoztatást kap az iskolában
folyó tevékenységről, mely megkönnyítheti a pályázat elbírálását is.

Takács József: Javasolja szerepeltetni a munkatervben közmeghallgatás vagy lakossági fórum
a MOL lakótelepen kialakult helyzettel kapcsolatban.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Januárban közmeghallgatások lesznek. Több lakossági észrevétel
érkezett, hogy a hozzászólásokra kevés az idő. A Komáromi Televízióban polgármester úr el
tudná mondani hosszabb tájékoztatóját, a közmeghallgatásokon pedig egy rövidített változat
ismertetésére kerülne sor.

Zatykó János: A tájékoztató természetesen lerövidíthető és sor kerülhet a televíziós
tájékoztatásra is.
Kérdése, a Képviselő-testület a munkatervet az elhangzott kiegészítésekkel együtt
elfogadja?

- A Képviselő-testület az előterjesztést – figyelemmel a kiegészítésekre – 17 igen szavazattal
elfogadja.
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240/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület 2008. I. féléves munkatervét a melléklet szerint jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

10., Napirendi pont: Az önkormányzat és szervei 2008. évi ellenőrzési programjának
meghatározása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság. A kiegészítő
anyag szerint mindkét bizottság elfogadásra ajánlja az előterjesztést.
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel nincs, ezért kéri, szavazzon a Képviselő -
testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

241/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom város Önkormányzata és szervei 2008. évi ellenőrzési
programját a melléklet szerint jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

11., Napirendi pont: Beszámoló Komárom-Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás és
munkaszervezete 2007. II. félévi munkájáról, a Társulási Tanács
döntéseiről, azok végrehajtásáról.

Előadók:   Zatykó János a társulás elnöke
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző,
a munkaszervezet vezetője

Zatykó János: A Kistérségi Társulás 2007. évben öt ülést tartott. Több fontos kérdést
tárgyaltak. Tájékoztatót hallgattak meg a katasztrófavédelemről, a mentőszervezetről, a
jelzőrendszeres házi segítségnyújtásról. Országos szinten szerettek volna külön
munkaszervezeteket kialakítani. Költségtakarékosabb megoldás, ha mindenhol a székhely
település nyújt segítséget. A kistérségi társulás elfogadta, hogy a munkaszervezet
Komáromban működjön. A kistérségi társulás munkáját az Állami Számvevőszék vizsgálja.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A kistérségi társulás jó lehet, de nagyon sok esetben
hátrányos is lehet az önkormányzatokra nézve. Nagyon sok esetben plusz anyagi terhet vállal
a város magára és teszi ezt akkor, amikor hosszabb ideje nem tisztázza a tulajdonjog
kérdését. Pl. a mentőállomás esetében sem tudják, hogy az kinek a tulajdona. A Képviselő -
testületek kezéből elveszik a döntés jogát olyan kérdésekben, melyeknek helyi döntésnek
kellene lennie.

A Képviselő-testületek általában utólag tudomásul veszik azokat a döntéseket, melyeket a
kistérségi társulás meghoz, pedig a döntés előtt kellene véleményt nyilváníta nia az
önkormányzatnak. Szakmai döntésekben a szakbizottságok elnökei nem vehetnek részt.  Az
egészségügyi intézmények nem döntéshozók. Az önkormányzati szakembereknek biztosítani
kell a beleszólás lehetőségét.
Az idei évben kevesebb költségvetéssel rendelkeztek. Mi lesz akkor, ha változás esetén a
kistérségi társulások nem maradnak meg? Rendezetlen tulajdonjogi kérdésekkel nem lehet
kistérségi társulást megnyugtató módon vezetni.  A város vagyonáról van szó.
Több logopédus is nyugdíjba vonul. Az óvodákban nem lesz logopédus, az óvodáskorú
gyermeknek a folyamatos ellátást biztosítani kell.

Zatykó János: A kistérségi társulás hatékonyan, elfogadható szinten dolgozik. Országos
viszonylatban a visszajövő jelzések is pozitívak. Képviselő asszony szerint nagyon sok
támogatást ad az önkormányzat a kistérségi társulásnak. A társulás tagjai ennek ellenkezőjét
állítják. Pályázatok benyújtásához minden önkormányzattól felhatalmazást kértek, pl.
központi orvosi ügyelet és mentőállomás kialakítása. A pályázaton 27,5 M Ft -os
pénzeszközhöz jutottak. Kiépítették az ügyeleti rendszert és felújították a mentőállomást. A
mentőszolgálat a magyar állam tulajdonát képezi.
A jelzőrendszeres házi segítségnyújtás tekintetében is először a kistérség településeit kell
megkeresni, hogy egyetértenek-e a megvalósítással.
A társulási megállapodást 2006-ban módosították. A megállapodást minden esetben
betartották.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A kistérségi társulás tagjait nem lehetne választással kijelölni?

Zatykó János: A jelenlegi jogszabályok ezt nem teszik lehetővé. A kistérségi települések
polgármesterei lehetnek a társulás tagjai. A társulás elnökét a kistérségi polgármesterek
választják meg.

Dr. Mészáros Gyula: A jogszabályok szerint a kistérségi társulásoknak és a régióknak nincs
választott képviselete.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen, 1 nem, 3 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

242/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Komárom-Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás 2007. II.
féléves munkájáról szóló tájékoztatót tudomásul veszi.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester
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12., Napirendi pont: Tájékoztató a Monostori Kulturális Egylet működéséről a
közművelődési megállapodás teljesüléséről.

Előadók: Nagyné Czita Tünde egyesületi elnök

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.
A Monostori Kulturális Egylet 1997-ben alakult. Ettől az évtől művelődésszervezőt
alkalmaznak.

Czita János: A Monostori Kulturális Egylet a közművelődésnek, mint feladatnak az ellátását
szeretnék a jövőben szélesebb körben kiterjeszteni. Erre lehetőséget ad az, hogy rendszeres
nyitvatartást biztosítanak. A Képviselő-testület pozitív döntésével támogatott beruházások
lehetővé teszik, hogy Koppánymonostoron ezt a tevékenységet színvonalasan tudják ellátni. A
költségvetés 20 M Ft-ot tartalmaz a kultúrház felújítására.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

243/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Monostori Kulturális Egylet 2007. évi tevékenységéről, és a
közművelődési megállapodás teljesüléséről szóló beszámolóját  elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

            Rédli Margit referens

13., Napirendi pont: Beszámoló a Városi Sportiroda és Sportcsarnok szakmai munkájáról,
valamint Komárom Város Sport Koncepciója módosítása
előkészítéséről.

Előadók: Zatykó János polgármester
Budai István intézményvezető

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta és elfogadásra ajánlja a Közművelődési és Sport
Bizottság.

Horváth Gyula: Az előterjesztés alapos, elkészítéséért köszönetet mond a Sportiroda
vezetőjének. A képviselőknek elsődleges feladata, hogy több funkciós városi sportcsarnok
épüljön.
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Dr. Mészáros Gyula: A Kultsár István Szakközépiskolában szeptember hónaptól sport
tagozatot szeretnének indítani. Az előterjesztésben megfogalmazódok, hogy az edzők nem
rendelkeznek megfelelő képesítéssel. A szakközépiskola sporttagozata nem csak a testnevelés
rendszeres művelésére szoktatja a fiatalokat, hanem a szakosztályok utánpótlását is segíti. Az
okj. képzés keretein belül különböző szakágakban, sport edzői, segítői szakképesítési
jogosítványokat kaphatnak.

Horváth Gyula: Nagyon fontos a fiatalok sportra nevelése. Sajnos délutáni testnevelési
foglalkozáson a gyerekek nem vesznek részt. Mi ennek az oka?

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

244/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület köszönettel elfogadja a Komárom Városi Sportiroda és
Sportcsarnok működéséről szóló színvonalas beszámolót, valamint a város új
sportkoncepciója előkészítő munkálatairól szóló tájékoztatót.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

14., Napirendi pont: Idegenforgalmi Koncepció meghatározása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Jelenleg a gyógyfürdő és a Monostori Erőd a legjelentősebb turisztikai vonzerő.
A Monostori Erőd Kht. pályázatot nyújtott be, ha az eredményes lesz, akkor 1,8 milliárd
forintos beruházás tovább segítheti a turisztikai célú fejlesztéseket.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Amennyiben lehetőség van rá, a városban működő, idegenforgalmi
vállalkozókkal is meg kell ismertetni a koncepciót. Az idegenforgalmi helyi szereplőit tovább
kellene fejleszteni, konkretizálni.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi Bizottság a koncepciót megtárgyalta, szakmailag
követendőnek tartotta. A koncepcióban előforduló hibák korrigálására az azt készítő céget
felkérik. A bizottság javasolta, hogy a cég január hónapban tartson prezentációt az
idegenforgalmi koncepcióról. A 2008. évi költségvetésbe a prezentációban elhangzó
javaslatokat beépíthetik.

Hamrák Zsófia: A Duna part fejlesztési koncepció elkészítését is javasolták. Amíg nem készül
el a Duna part koncepciója, addig különösebb ajánlatokat ne tegyenek ezzel kapcsolatban. A
Duna part az erőd és strand után olyan lehetőség, mellyel a város idegenforgalma
népszerűsödhet. Városi tulajdonban kell tartani ezeket a dolgokat.
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Dr. Molnár Attila: Ha egy ilyen koncepciót elfogadnak, akkor az lenne a minimum, hogy az
idegenforgalmi vállalkozókkal, szervezetekkel, egyesületekkel, közhasznú társaságokkal azt
egyeztetik. Az előterjesztés első fordulós anyagként elfogadható. Amennyiben a végleges
egyeztetésre sor kerül, akkor az anyagot újra képviselő-testület elé kell terjeszteni.
Az Idegenforgalmi Bizottság ülésein az észak-komáromi képviselő-testület bizottsági elnöke
is részt vesz. Javasolja, hogy az észak-komáromi testület véleményét is kérdezzék meg a
koncepcióról.
Javasolja, hogy első fordulós anyagként fogadják el az előterjesztést azzal, hogy az
érintettekkel és az Észak-Komáromi Képviselő-testülettel történő egyeztetés után végleges
változatban kerüljön a Képviselő-testület elé.

Zatykó János: Senki nem vitatja, hogy a Duna part tekintetében egy koncepciót kell készíteni.
Ha a koncepciót nem fogadják el, akkor hogyan fogják a gyógyfürdő pályázatot benyújtani,
hiszen annak egyik feltétele, hogy Komáromnak rendelkeznie kell turisztikai célú
településfejlesztési koncepcióval.
Javasolja, hogy a koncepciót fogadják el. A Duna partra vonatkozó koncepció is elkészülhet
az említett feltételekkel.

Nagy Zoltán: A koncepciót készített cég az idegenforgalmi szakmában érintetteket
megkereste, velük konzultált. Január 14-én szélesebb körben konzultálnak a koncepcióról,
amikor szélesebb, az idegenforgalomból élők részére mutatják azt be.  Ha az Eu-s pályázathoz
egy ilyen koncepciót mellékelnek, akkor annak a pályázatnak nagyobb lehet a sikere.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A négy éves egészségügyi koncepció elkészítésénél először
kerekasztal beszélgetést végeztek. Nem biztos, hogy csak az a szakmailag illetékes, akit
időnként megkeresnek egy véleményért. Lehet, hogy azok a vállalkozók is részt vettek volna
az egyeztetésen, akik a saját területükön befolyással bírnak.
Nem tudja elfogadni, hogy egy városi szintű koncepciót a városban élő vállalkozók
véleménye beépítése nélkül hozza meg a testület. Utólagos tájékoztatásnak pedig nincs
értelme. Érdemes figyelembe venni a lakosság véleményét is.

Zatykó János: Először egy koncepciót alakítanak ki, utána beszélhetnek a stratégiáról. Az
Aqua Profit Zrt. a lehető legszélesebb körben tárgyalt a vállalkozók sokaságával.

Dr. Molnár Attila: Mi az akadálya, hogy az idegenforgalomban dolgozó szakembereket
megkérdezzék? A város rendelkezik koncepcióval, tehát a pályázatok benyújtásának nem
lehet akadálya. Több idegenforgalomban dolgozó szakember nem tudott a koncepcióról.
Fontosnak tartja az Észak-Komáromi Önkormányzat véleményét is. Az előterjesztés első
fordulós munkaanyagként jó, szavazzanak róla és kérjék, hogy végleges formában az
előkészítés után terjesszék a Képviselő-testület elé.

Zatykó János: A bizottság elnöke elmondta, mindent elkövet annak érdekében, hogy a
turisztikai vállalkozások sokasága ismerje meg a koncepciót.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A döntés előtt hasznos lenne a vélemények megismerése.

Zatykó János: Kérdése, a koncepciót a Képviselő-testület elfogadja-e?

- A Képviselő-testület a koncepciót 9 igen, 6 nem, 3 tartózkodás szavazattal nem
fogadja el.
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Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a koncepciót első fordulós anyagként
elfogadja-e? Második fordulóban a Képviselő-testület úgy tárgyalja a koncepciót, hogy azt
megismertetik az idegenforgalomból élő vállalkozókkal. Az előterjesztést a januári testületi
ülésen újra tárgyalják.

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

245/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom város turisztikai célú településfejlesztési koncepciója
tervezetét  I. fordulós anyagként elfogadja.
Felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a koncepciót a város honlapján jelentesse meg,
továbbá széles-, elsősorban szakmai - körben ismertesse meg a koncepció tervezetet.
Mind a bizottsági, mind a testületi tárgyalás során észrevételezett hibák, elírások
korrigálását végeztesse el az anyag készítőjével. Mindezek végrehajtását követően, a
szakmai vélemények ismeretében kerüljön a koncepció Képviselő-testület 2008.
januári ülésére ismételt tárgyalásra.

Határidő: azonnal, illetve 2008. január hó
Felelős:           Zatykó János polgármester

Rédli Margit referens
Nagy Zoltán bizottsági elnök

15., Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés
közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az
önkormányzati beruházások állásáról, az önkormányzati likviditás
helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Szöllősy Ferenc:  A 154/2007. számú határozatával a Képviselő-testület kötelezettséget
vállalt arra, hogy a Fókusz Kom Kht. által üzemeltetett fűtés rendszerből, illetve a MOL
lakótelep távhőszolgáltatásából adódóan, amennyiben bármilyen anyagi kötelezettség
keletkezik az önkormányzat javára a jegyzői határozatból kifolyólag, úgy annak ódiumát
vállalják.
A MOL Nyrt. vállalta a lakótelep gázellátását azzal, hogy az önkormányzat kezességet vállal
a 2007-2008. évi fűtési szezon végéig, 2008. április 15-ig. A 10 M Ft-ot nem kívánják
nagyobb összegre emelni és azt, hogy április 15-nél tovább tartson a kezességvállalás. Olyan
feltételhez kötötték a kezességvállalást, hogy a Képviselő-testület elé terjesztik a javaslatot és
azzal párhuzamosan ellenőrzik, hogy mennyi pénzt szednek be a lakóktól és mennyibe kerül a
gázszolgáltatás. A különbözetet fizetnék meg a gázszolgáltatónak. A kezességvállalás nélkül
nem biztosított a lakótelepi lakók fűtésellátása. Kéri, fogadják el a határozati javaslatot.

Zatykó János: A MOL Nyrt. a testületi ülés idején már kérte, hogy nyilatkozzanak a
kezességvállalásról.
Kéri, hogy a Képviselő-testület a nyilatkozat polgármester és jegyző általi aláírását hagyja
jóvá.
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

246/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata és a MOL Magyar Olaj és Gázipari
Nyilvánosan Működő Részvénytársaság közötti nyilatkozatot az alábbiak szerint jóváhagyja:

 „Komárom Város Önkormányzata (2900 Komárom, Szabadság tér 1. képviseli: Zatykó
János polgármester) képviseletében jelen nyilatkozat aláírásával készfizető kezességet
vállalunk 10.000.000 Ft, azaz tízmillió forint erejéig a MOL Magyar Olaj és Gázipari
Nyilvánosan Működő Részvénytársaság (székhely: H-1117 Budapest, Október
huszonharmadika utca 18. cégbírósági és cégjegyzékszám: Fővárosi Bíróság, mint
Cégbíróság, CG.01-10-041683, képviseli: Simola József társasági támogatás ügyvezető
igazgató és Barts J. Balázs létesítménygazdálkodási igazgató, továbbá MOL Nyrt.) felé a
MOL Nyrt. és a Fókusz Kom Komáromi Oktatási és Művelődési Szakszervezeti Közhasznú
Társaság (székhely: 2900 Komárom (Szőny) Laboráns u. 5. szám, cégbírósági és cégjegyzék
száma: 11-14-000040, képviseli: Dolhai András ügyvezető, továbbiakban: Kötelezett) között
a 2004. január 1. napjától létrejött – és azóta többször módosított – energia ellátási szerződés
alapján a Kötelezettnek a MOL Nyrt. felé 2007. december 18. napját követően felmerülő
energiaszolgáltatási díj megfizetésére vonatkozó kötelezettségéért. Kijelentjük továbbá,  hogy
a jelen nyilatkozatban foglalt készfizető kezesi kötelezettség 2008. április 15-ig, a 2007/2008-
as fűtési idény végéig szól. A kezesség aláírásával az Önkormányzatnak joga van ellenőrizni,
hogy a Fókusz-Kom. Kht. milyen mértékű szolgáltatási díjat szed be a lakosságtól”.

Határidő: azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Dr. Horváth Gyula: Sajnálattal tapasztalták a lakók, hogy a kialakított Czibor Zoltán utcában
nem tudnak közlekedni. A hivatal tett lépéseket az utca megnyitására?

Dr. Szöllősy Ferenc: A novemberi Képviselő-testületi ülésen már felvetődött, hogy a Czibor
Zoltán utcát szabaddá kell tenni és az átmenő forgalmat biztosítani kell. A Polgárm esteri
Hivatal Műszaki Osztálya a Nemzeti Közútkezelő Hatósághoz az utca megnyitására
vonatkozó kérelmet elküldte. A kérelemre válasz még nem érkezett. Személyesen sürgeti meg
a kérelmet.

Nagy Zoltán: A képviselőknek eljuttatott egy idegenforgalmi kiadványt, melyben szerepelnek
a komáromi látnivalók. A bizottság felhívta a város lakóit, hogy a karácsonyi üdvözlőlapok,
csomagok mellé tegyenek ebből a kiadványból.

Dr. Molnár Attila: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága az egyik
legjobban működő bizottság. Január hónapban sor kerül közmeghallgatásra is. Javasolja, hogy
a közmeghallgatás során ne csak a költségvetésről, hanem az idegenforgalmi koncepcióról is
kérjék ki a lakosság véleményét. Ezen időpontig az Észak-Komáromi Képviselő-testület
véleményét is kikérhetik. Jó kezdeményezésről van szó, de nem látja értelmét, hogy most
elfogadják a koncepciót és a későbbiekben azon változtatgatnak.
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Zatykó János: Sokkal célszerűbbnek tartaná, ha az érintetteket egy bizottsági ülésre hívnák
meg és a koncepciót ott tárgyalnák meg.

Nagy Zoltán: Az idegenforgalmat 2009-től egyetemen is oktatják. A koncepciót a városi
honlapon megjelentetik. Egyetért azzal a javaslattal, hogy az érintetteket meghívják, de
tegyék ezt szakmai berkekben. A koncepciót a hozzá értő körben, megfelelő komolysággal
tárgyalják.

Hamrák Zsófia: A bizottság az utolsó ülésén döntött arról, hogy az Észak-Komáromi
Idegenforgalmi Bizottsággal együttes ülésen tárgyalnak a Duna part hasznosításáról és az
idegenforgalmi koncepcióról.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság ülésén szó esett a 4.
számú fogászati körzet feladatellátásának helyettesítéséről. Dr. Pártos Orsolya fogorvos
gyermeket vár, ezért kérte, hogy az önkormányzat a helyettesítést valamilyen módon oldja
meg.
Az Egészségügyi és Szociális Bizottság és a Pénzügyi Bizottság tárgyalta a Máltai Játszóház
kialakítására vonatkozó előterjesztést. A bizottságok a tatabányai játszóházat megtekintik és
visszatérnek erre a kérdésre. Fontosnak tartották azonban, hogy a játszóház kialakítása
pénzügyi vonzatát a költségvetésben szerepeltessék. Olyan játszóházról van szó, ahol a
csellengő, bűncselekményre hajlamos gyerekek elfoglaltságát biztosítják. A konkrét adatok
ismeretében  a bizottság és a testület újra tárgyal a játszóház kialakításáról.
Polgármester urat megkereste az intézmények dolgozói nyugdíjazásával kapcsolatban. Kérte,
hogy tájékoztassák és segítsék az intézmények, kft-k dolgozói esetleges korengedményes
nyugdíjazását. Polgármester úr az intézményeknél, kft-knél érdeklődött, két-három esetben
tudtak is segíteni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Máltai Játszóházzal kapcsolatban a Pénzügyi Bizottság kérte,
hogy a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője felveszi a kapcsolatot az
Egészségügyi és Szociális Bizottság elnökével és egy olyan tanulmányutat szerveznek
Tatabányára, ahová a Képviselő-testület minden tagját meghívják.

Győri István: A Műszaki Bizottság legutóbbi ülésen szó volt a monostori olajtárolók
kivételéről, mellyel kapcsolatban a lakók panasszal éltek. Az elvégzett statikai vizsgálat
eredményéről kér tájékoztatást.

Sagát Ágnes: Az olajtartály eltávolítására sor került. Kisebb tartály volt a föld alatt, mely nem
veszélyeztette a kultúrházat és a lakóházat. A statikus folyamatosan figyelemmel kísérte a
tartály kiemelését.

Horváth Gyula: A Közművelődési és Sport Bizottság december hónapban három ünnepet
tartott. Első alkalommal megrendezték advent első vasárnapját. Megköszöni a résztvevőknek
a segítségét.
December 13-án a „Mozdulj együtt Komárom” rendezvényt tartották.
Az Élettér Egyesület rendezvényére a Sportcsarnokban kerül sor.

Koppány Csaba: A bizottság ülésén elhangzott, hogy a saját intézmények beszámolóját kérik
tevékenységükről. A nem saját intézményektől (pl. Klapka György Múzeum) pedig
tájékoztatót kérnek.

Dr. Mészáros Gyula: A dolgozók betegállományba kerülése első 15 napját a munkáltató fizeti.
A Gazdasági Hivatal kéri, hogy a költségvetésben erre a célra különítsenek el összeget.
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Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztésről.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 18 igen szavazattal elfogadja.

247/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a
két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről,
az önkormányzati beruházások állásáról, az önkormányzati bizottságok
munkájáról, döntéseiről szóló beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

16. Napirendi pont: Interpellációk.

Zatykó János: Az előző Képviselő-testületi ülésen négy interpelláció is elhangzott. Dr.
Juhászné Dr. Gordán Ildikó képviselő asszony által elmondott első kérdést nem tudta
interpellációként kezelni. Tájékoztatót egyébként adott a kérdésről. Interpellációt csak
önkormányzati ügyekben nyújthatnak be.
Képviselő asszony második interpellációja a helyi televíziókról szólt. Kérdése, az
interpellációra adott választ elfogadja-e?

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Felháborítónak tartja, hogy tömegével utcára kerülnek
komáromi lakosok és ezt a kérdést nem fogadja el interpellációnak. A volt és jelenlegi
dolgozók várják a választ. Ha nincs válasz, akkor az azt jelenti, hogy Komárom Város
Polgármestere nem kíván foglalkozni a kérdéssel és segítséget sem kíván nyújtani azoknak az
embereknek, akik képtelenek megoldani azt a problémát, hogy legalább végkielégítéssel
távozzanak.

Zatykó János: Aki eddig megkereste, megpróbált segíteni. Olyan interpellációs kérdést kell
megfogalmazni, melyben van ráhatása a polgármesternek. Olyan dolgokban nem tud dönteni,
melyekre nincs törvényes felhatalmazása. Ennek ellenére minden embernek megpróbált
segíteni, aki megkereste.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Győrben a polgármesternek sikerült ilyen ügyben segítséget
nyújtania.
A második interpellációja arra irányult, hogy a köztelevízió, közpénzből milyen módon és
meggondolásból dönti el, hogy milyen programokat szerepeltet műsorában. Változások esetén
a lakosságot nem tájékoztatják, az érintetteknek nem ad lehetőséget a reagálásra. Polgármester
úr válaszában leírta, hogy a Komáromi Televízió Kht. egyszemélyes gazdasági társaság,
melynek tulajdonosa Komárom Város Önkormányzata. A Kht. tulajdonosának hatásköre
kizárólag az ügyvezető választására terjed ki, a televízió műsorának összeállítására nem. A
televízió a városé és igyekszik a legtöbb városi eseményen részt venni, azokról tudósítani a
lehetőségei függvényében. Civil rendezvények, kezdeményezések is helyet kapnak a
műsorban, ahogy az óvodai prevenciós programról is tudósítottak és megszólaltatták a
Délibáb Színház vezetőjét.
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A műsorok szerkesztése fontossági sorrend kialakítása és a forgatási rend összeállítása a
főszerkesztő, Kiss Péter Ernő kompetenciája, abba a polgármester, ha akarna sem szólhatna
bele. Ha panasza arra vonatkozott, hogy miért nem a prevenciós programról adott tájékoztatót
a városi televízió, azt a főszerkesztőtől kell megkérdeznie. A főszerkesztő minden bizonnyal
magyarázattal szolgál.
Nem főszerkesztő úrnál, hanem a polgármesternél interpellált. Több esetben előfordult, hogy
a televízió közügyekben nem tájékoztatott, ezért az interpellációt nem tudja elfogadni.
Amennyiben a választ a Képviselő-testület sem fogadja el, kezdeményezi, hogy polgármester
úr taggyűlést hívjon össze és tárgyalják meg ezt a problémát. Az ügyvezető úr sokszor
diszkriminatívan nem ad lehetősége a képviselőknek a tájékoztatásra.

Zatykó János: Képviselő asszony az interpellációra adott választ nem fogadja el. Kérdése, a
Képviselő-testület a választ elfogadja-e?

- A Képviselő-testület az interpellációra adott választ 9 igen, 7 nem, 2 tartózkodás
szavazattal nem fogadja el.

Zatykó János: Az interpelláció kivizsgálására eseti vizsgálóbizottságot kell választani.

Győri István: Vizsgáló bizottságot kell létrehozni, vagy a Felügyelő Bizottságot kell megbízni
a vizsgálat elvégzésével?

Zatykó János: A Szervezeti és Működési Szabályzat szerint a Képviselő-testület döntése
alapján a részletes kivizsgálást a polgármester, a tárgy szerint megbízott, vagy az ülésen
azonnal megválasztott eseti bizottság vezeti.
Javasolja, hogy hozzanak létre 4 tagú eseti bizottságot.
A javasolt személyek: Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó, Dr. Molnár Attila, Dr. Konczer Erik,
Dr. Kerekes Tibor. A javasolt személyek a jelölést elfogadják.
Kérdése, a Képviselő-testület a javasolt képviselőket az eseti bizottság tagjának megválasztja?

- A Képviselő-testület 18 igen szavazattal az eseti bizottság tagjának Dr. Juhászné Dr.
Gordán Ildikó, Dr. Molnár Attila, Dr. Konczer Erik, Dr. Kerekes Tibor képviselőket
megválasztja.

248/A/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület Dr. Juhászné dr. Gordán Ildikó képviselő asszony Zatykó
János polgármesterhez a Komárom Város Televízió Kht. műsorszerkesztése
kifogásolása tárgyában intézett interpellációjára adott választ nem fogadja el.

2., A Képviselő-testület eseti bizottságot hoz létre Dr. Juhászné dr. Gordán Ildikó
képviselő asszony  interpellációja tárgya, valamint az arra adott polgármesteri válasz
kivizsgálására.
Az eseti bizottság tagjai:  Dr. Juhászné dr. Gordán Ildikó

      Dr. Molnár Attila
      Dr. Kerekes Tibor
      Dr. Konczer Erik

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester
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Dr. Mészáros Gyula: Interpellációt nyújtott be a Rüdiger tóval kapcsolatban. Nagyon
fontosnak tartja, hogy a tó környéke, az általér területe rendezett legyen. Ennek ellenére a
Rüdiger tavat körbekerítik autóúttal.
Egy beadványban 39 család véleményét tartalmazza. Akkor járnának el  megfelelően, ha
belátnák, hogy tévedtek. A rendeletet és a határozatot módosíthatják, ne engedjenek a Rüdiger
sétányra autót. A beadványban megfogalmazódik, hogy nem elfogadható, hogy a sétányt
olyan szélesre építik ki, hogy azon autók és gyalogosok is járjanak.
Véleménye szerint a csatlakozást a Térffy Gyula utca felől is megoldható lenne.
Elhangzott egy olyan javaslat is, hogy amennyiben a szomszéd telke eladó, akkor ott a kijárás
megoldható lenne.
Az interpellációra adott választ nem fogadja el.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület az interpellációra adott választ elfogadja-e?

- A Képviselő-testület az interpellációra adott választ 8 igen, 8 nem, 1 tartózkodás
szavazattal nem fogadja el.

Zatykó János: Az interpelláció kivizsgálására eseti bizottságot kell létrehozni.
A javasolt személyek: Dr. Mészáros Gyula, Dr. Konczer Erik képviselők.

Dr. Molnár Attila: Az eseti bizottság tagjának Géringer László és Hamrák Zsófia képviselőket
javasolja. Megjegyzi, hogy képviselő úr az eseti bizottság ülésén nyilván meg tudja
magyarázni, hogy korábban miért szavazta meg az út kialakítására vonatkozó rendelet -
tervezetet.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a javasolt képviselőket az eseti bizottság tagjának
megválasztja?

- A Képviselő-testület az eseti bizottság tagjának Dr. Mészáros Gyula, Dr. Konczer
Erik, Géringer László és Hamrák Zsófia képviselőket megválasztja.

248/B/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület Dr. Mészáros Gyula képviselő úr Dr. Szöllősy Ferenc
címzetes főjegyzőhöz intézett a Tópart sétány megépítésével kapcsolatos
interpellációjára adott választ nem fogadja el.

2., A Képviselő-testület eseti bizottságot hoz létre Dr. Mészáros Gyula képviselő úr
interpellációja és az arra adott válasz kivizsgálására.
Az eseti bizottság tagjai: Dr. Mészáros Gyula

      Dr. Konczer Erik
      Hamrák Zsófia
      Géringer László

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester
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Zatykó János: Horváth Gyula képviselő úr a Közösségi Ház bérleti szerződéseivel
kapcsolatban nyújtott be interpellációt. Tájékoztatást kért a teljes bérlői körre kiterjedően. A
tájékoztatást a Képviselő-testület minden tagjának eljuttatta.
Kérdése, Horváth Gyula képviselő úr a választ elfogadja-e?

Horváth Gyula: Az interpellációja arra vonatkozott, hogyan lehetséges az, hogy az egyik
szervezet piacai értéken bérel helyiséget. A Közösségi Házban a Magyar Szocialista Párt
húszszor kevesebb bérleti díjat fizet, mint az egyéb bérlők. Kérdésére nem kapott megfelelő
választ, így azt nem fogadja el.

Zatykó János: Három részre lehet bontani a bérlők körét. A válaszban leírták, hogy a bérlők
három csoportra oszthatók és voltak olyan bérlők, akik már a rendszerváltás előtt helyiségeket
használtak. Kérdése, a Képviselő-testület elfogadja-e az interpellációra adott választ.

- A Képviselő-testület az interpellációra adott választ 9 igen, 9 nem szavazattal nem
fogadja el.

Zatykó János: Az interpelláció kivizsgálására eseti bizottságot kell létrehozni.
A bizottság tagjának Horváth Gyula, Takács József, Győri István és Dr. Mészáros Gyula
képviselőket javasolták.

- A Képviselő-testület az eseti bizottság tagjának Horváth Gyula, Takács József, Győri
István és Dr. Mészáros Gyula képviselőket 18 igen szavazattal megválasztja.

248/C/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület Horváth Gyula képviselő úr Zatykó  János polgármesterhez
intézett a Közösségi Ház üzemeltetésével, bérbeadásával kapcsolatos problémák
tárgyában  interpellációjára adott választ nem fogadja el.

 2., A Képviselő-testület eseti bizottságot hoz létre Horváth Gyula képviselő úr
interpellációja és az arra adott polgármesteri válasz kivizsgálására.
Az eseti bizottság tagjai: Horváth Gyula

     Takács József
     Győri István
     Dr. Mészáros Gyula

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő-testület a zárt ülésre javasolt napirendekkel
folytassa munkáját.

- A Képviselő-testület a javaslattal 9 igen, 9 nem szavazattal nem ért egyet.

Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő-testület a 295. számú előterjesztéssel folytassa
munkáját.

- A Képviselő-testület a javaslattal 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal egyetért.
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17. Napirendi pont: Tervezett változások a járóbeteg szakellátásban.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Egészségügyi és Szociális Bizottság. A bizottság
javasolja a tájékoztató tudomásulvételét és kéri, hogy a hivatal kérjen árajánlatot a szülőszoba
és a műtő felújítására. Javasolja továbbá, hogy a járóbeteg szakellátásra 2008. februárjában
térjenek vissza.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az előterjesztés a tervezett változásokról szólt, de külön
kérés volt, hogy ezt a javaslatot fogalmazzák meg, mivel a szülőszoba és a műtő padlózata
nem esztétikus, azt javítani szükséges.
A Műszaki Osztály vezetője tájékoztatást adott a rendelő felújításáról, elmondta, hogy a
szerződés módosítás a kivitelezővel megtörtént, a határidő december 20-ra módosult.
Póthatáridőt kapott a kivitelező 2008. január 15-ig, mivel súlyos problémák merültek fel a
rendelőintézetben. Sok kritikát kapott, amikor a rendelőintézet pincéje vizsgálatakor jelezte,
hogy patkány koponyát látott. Most pedig szerepel az anyagban, hogy a rendelőintézet
felújítása azért késik, mert patkányfészekre bukkantak. A felújítás folyik, a meghosszabbított
határidőben be is fejeződik.
A bizottsági ülésen elhangzott, hogy amennyiben visszakerül a szolgáltatások esetleges helyet
érintő változtatása, azzal párhuzamosan a lakossági ellátás szinten tartása érdekében
biztosítani kell a kórházhoz, a központi ügyelethez történő könnyebb megközelítést. Az
előterjesztés az aktualitásakor ismét kerüljön a bizottság elé. Nyilván történnek az
egészségügyben változások, melyek az elképzeléseket módosíthatják. Javasolja, hogy az
előterjesztést tájékoztató jelleggel vegyék tudomásul.

Zatykó János: Tudomása volt a szerződés határideje meghosszabbításáról.

Sagát Ágnes: A „patkányfészek” szakmai kifejezést, azt jelenti, hogy a talajon fekvő padló
üregesedett, az aljazbeton eltűnt a padlóból.

Dr. Molnár Attila: Nagyon sokan keresték meg, hogy a röntgen, a labor a kórházba költözik.
A Képviselő-testület tájékoztató jelleggel fogadja el az előterjesztés? Ezek szerint most nem
döntenek arról, hogy ezeket az egységeket leköltöztetik a Kórházba.

Zatykó János: Az előterjesztés határozati javaslata szerint a testület tudomásul veszi a
tájékoztatót. A kiegészítő anyagban viszont az szerepel, hogy a járóbeteg szakellátásban a
végleges változásokról a döntést 2008-ban hozzák meg.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A padlózatot az elhangzottak alapján ki kellene javítani.

Dr. Schlezák Judit: Minden háziorvos aláírta, hogy átvette azt a tájékoztatót, hogy a
laboratóriumi vizsgálatok helye bővült. A rendelőintézetben változatlan formában megmaradt
a labor mintavételi lehetőség. Igaz, hogy az átalakítás miatt kevésbé gördülékeny. A teljesen
felújított laboratóriumban is várják a betegeket. Ha valakinek közelebb van a szőnyi labor,
akkor keresse fel azt. A laboratóriumi vizsgálatra csak beutalóval mehet a beteg. Kéri, hogy
oda küldjék az orvosok a beteget, amelyik laboratórium neki közelebb van.
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Az előterjesztésben szerepel, hogy ha a háziorvos a vért a betegtől leveszi, akkor azt a kórház
összegyűjti, így a betegnek nem kell a laboratóriumba buszoznia.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Amennyiben igény van rá, akkor Koppánymonostoron is lesz
ilyen lehetőség. Ígéretet kaptak arra, hogy tovább gondolják a szakrendelői szolgáltatást.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.
1. A Képviselő-testület tudomásul veszi a tájékoztatót.
2. A Képviselő-testület elrendeli a Polgármesteri Hivatal részére, hogy kérjen árajánlatot a
szülőszoba és a műtő padlózata hézagmentes javítása tárgyában.

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

249/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a járóbeteg szakellátásban tervezett változásokat tudomásul
veszi.
Felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy kérjen árajánlatot a szülőszoba és a
nőgyógyászati műtő padozata felújítására.

Határidő:  azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

    Sagát Ágnes osztályvezető

18., Napirendi pont: E g y e b e k.

a/ Kisbér Duna-Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszerhez való
csatlakozási kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, a határozati javaslatot
elfogadásra ajánlja. A társulási tanács az előterjesztést elfogadta, de szükséges, hogy minden
tagönkormányzat Képviselő-testülete minősített többséggel támogassa Kisbér kérelmét.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

250/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárulását adja, hogy
Kisbér Város Önkormányzata a Duna - Vértes Köze Regionális
Hulladékgazdálkodási Társuláshoz csatlakozzon.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester
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b/ „Duna-menti Környezetvédelmi Információs Rendszer” című projekt környezetvédelmi
célú informatikai fejlesztések a közigazgatásban tárgyú pályázat.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság, a határozati
javaslatot elfogadásra ajánlja.
A Duna-menti Városok Együttműködési Fóruma kérte, hogy vegyenek részt a
Környezetvédelmi Informatikai Projekt kialakításában. Ha a Képviselő-testület pozitív döntést
hoz, akkor Komárom városát a következő évben 234 E Ft összeg kifizetésével érinti.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

251/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete kinyilvánítja, hogy Komárom
Város Önkormányzata részt kíván venni a Duna Menti Városok Együttműködési
Fóruma partnerségi együttműködésének keretében a „Duna Menti
Környezetvédelmi Információs Rendszer” című projektben.

Határidő: 2008. február hó
Felelős:    Zatykó János polgármester

    Tóth Bernadett környezetvédelmi referens

c/ Trianoni harang emlékmű létesítése.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság támogatta a kérelmet, a Műszaki Bizottság viszont nem.
Véleménye szerint a schengeni csatlakozás előtt nem kellene sebeket feltépni. Mindenkinek a
megbékélésre kellene törekednie. Nem elfogadható, hogy mindig a múltba tekintenek.
Azonosulni tud a felvetéssel, de nem biztos, hogy most kell azt napirendre tűzni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nem sebeket tépnek fel, hanem azokat gyógyítják ezzel. Komárom
városában ez a seb több mint 80 éves. Nem szabad ennek a kérdésnek politikai fennhangot
adni. Az előterjesztés is azért készült most, mert a schengeni csatlakozással a határ eltűnik.
Ünneppel egybekötött emlékezési lehetőséget nyújtanának a komáromi lakosoknak.
Komáromtól még a nevét is elvették és külön kérvényezni kellett, hogy Dél -Komárom a
Komárom nevet használhassa.
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Adják meg a lehetőségét annak, hogy emlékezhessenek. Dunavarsány város is épített trianoni
emlékművet. Komáromnak is vállalnia kell ezt, hogy tisztelettel emlékezhessenek erre a
tragédiára.

Dr. Mészáros Gyula: Dr. Molnár Attila utalt a trianonnal kapcsolatos véleményére. Az I.
világháborút lezáró békeszerződés valójában békediktátum volt, hiszen a világháború  győztes
nagyhatalmai határozták meg a határokat. Megalázta a vesztes államokat, területi
veszteségeket okozott. A béke legnagyobb tehertétele valamennyi területen a nemzeti kérdés
lett. Szétesett az Osztrák-Magyar Monarchia. A független magyar állam nem kaphatta meg
azt a nemzetközi elismerést, mely csak a békediktátum aláírásával vált lehetővé. 1915 -16-ban
már titkos paktumban a monarchia és Magyarország területét Olaszországnak, Szerbiának,
Romániának és az emigrációban megalakult cseh és szlovák kormánynak ígérték. A magyar
etnikum 30 %-a idegen állam fennhatósága alá került. Az ország három részre szakadt, olyan
sokk érte, mely a nemzedékek gondolkodását, magatartását mindennél érzékenyebben
befolyásolta. Ezt súlyosbította az ide érkező magyar menekültek. Minden család személyes
sorsában is fájdalmasan érződött ez. A békeszerződés a valóságos etnikai viszonyokat nem
vette figyelembe. A két világháború között lehetővé vált, hogy a revízió jelszavával jelentős
tömegeket állítson maga mellé a két világháború közötti államrendszer. A történelmi
Magyarország helyreállítása, a trianoni békeszerződés revíziója alapvetően jobbra tolta a
magyar politikát a két világháború között és ez a sérelmi politika az első és második bécsi
döntéshez vezetett. A II. világháború után a vesztes országnak 1947-es párizsi békeszerződés
még súlyosabb feltételeket határozott meg. A magyarsággal szemben olyan jogfosztó
intézkedések történtek, mely az emberiségellenes és a kollektív bűnökre utaló bűnösséget
jelentették. A magyarokkal megkötött lakosságcsere egyezmény azt célozta, hogy
Csehszlovákiában egységes nemzetállam alakuljon ki.
Trianon fájdalmát sem a határtologatás, sem a kitelepítések, sem a deportálások, sem a
kollektív bűnösség nem hozhat megoldást. A nemzetek kisebbségi problémáit sem oldhatja ez
meg. A schengeni határnyitás új esélyt teremthet. A sérelmi politizálás helyett az Európai
Unión belül arra kell koncentrálni, ami összeköt bennünket. Az Európai Unió arra jó lehet,
hogy azon belül biztosítja a békét, megszűntek a háborús feszültségek. Arra kell koncentrálni,
ami erősít, összeköt. Beszéljenek trianonról, a diktatúrákról, a török uralomról, a tatárjárásról.
Inkább azokra kell koncentrálni, amelyek a napi gyakorlati és a hosszabb rövidebb távú
együttműködést célozzák. Ilyen lehet az új Duna híd építése, az Idegenforgalmi Bizottság
által megfogalmazott közös programok, melyek ebbe az irányba visznek. A 2007-es
költségvetés tervezésekor kezdeményezte, hogy a határon túli emlékhelyek meglátogatását
támogassák, ezt a bizottság meg is tette és nagyon sok sikeres rendezvény meg is valósult
ennek kapcsán, hiszen anyagilag is tudták támogatni az iskolákat. Az iskolák köszönetüket
fejezték ki, hogy lehetővé tették, hogy ilyen jellegű programot megvalósítsanak.

Sárai János: Nem a trianoni határokról van szó. A fájdalom nem múlik. Miért nem szabad
emlékezni rá? A Klapka téren lenne a legjobb helye a trianoni harangnak. Kinek ártanak az
emlékművel? A gyulafehérvári múzeumban a magyar küldöttségnek az igazgatónő elmondta,
hogy a honfoglalás előtt a Kárpát medencében mindenhol békés románok éltek. A barbár
magyar törzsek betörtek és kiszorították a békés románokat. Így jött létre Magyarország. Az
igazgatónő szerint Romániának bele kell abba törődnie, hogy Magyarország létezik, de abba
soha nem törődhetnek bele, hogy a Tiszán túl még mindig Magyarországhoz tartozik. Ha ezt a
múzeumban meg merték tenni, akkor miért nem állíthatnak fel egy ilyen harangot?
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Dr. Konczer Erik: Polgármester úr a sebek feltépését a szlovák sebek feltépésére értette.
Romániában a román többség nagyot változott az utóbbi időben, rájöttek arra, hogy ahhoz,
hogy Európában megállják a helyüket, egy kicsit változtatniuk kell. Pl. Magyarországra
járnak tanulni, magyar mintára ipari parkokat hoznak létre. A múltba tekintés helyett a jövőbe
kellene tekinteni. Az európai népeknek együtt kell élnie. Ha emlékművet állítanak, annak a
megbékélésről kellene szólnia, nem pedig sebek feltépéséről. Szlovákiában is vannak pozitív
jelek is. A rendszerváltozás után Szlovákiában is azonnal visszahelyezték helyére a Klapka
György szobrot.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Békesség akkor lesz, ha megnyugvás lesz. Megnyugvás
viszont akkor lesz, ha bocsánatkérés lesz. Elhangzott, hogy a schengeni csatlakozás új
lehetőségeket nyithat. Kinek nyithat új lehetőséget? Számára egységes magyarság van. A
határon túliak várják, hogy együtt érezzenek velük és megértsék azt, hogy ők soha nem
akartak Magyarországról elkerülni. Tisztességes magyar emberek voltak, elszakították őket a
hazájuktól. Jugoszláviában, Szerbiában atrocitások érik a magyarokat. Senki sem emeli fel a
hangját értük. Egy trianoni harang ekkora problémát jelent? Nem meghátrálni és
meghunyászkodni kell, hanem egyenes tartással, nemzeti öntudattal kell vállalniuk magukat, a
határon túl élőkkel együtt. Az emlékmű nagy lépés lehetne, hogy a határon túli magyarsággal
együtt tudjanak beszélni, gondolkodni. A határon túliakat máshogy kellene megközelíteni.
Azzal, ha egy trianoni harangot állítanak fel, nem bűnt követnek el, hanem lehetőséget adnak,
hogy a határon túliak és az anyaországban élők között egy híd keletkezzen, mert jelenleg a
határon túliak elkeseredettek, úgy érzik, hogy a politikusok nem vállalják fel őket.  Tudja,
hogyan élnek a magyarok a határon túl.

Dr. Kerekes Tibor: Nem könnyű helyzetbe hozták a döntésben, mert nem gondolja azt, hogy
csak a jobboldali érzelműeknek fázó ez a kérdés. Miért nem az került most napirendre, hogy
schengeni emlékművet készítsenek? Olyan emlékművet kellene most állítani, mely nem a
szomorúságról szól. A trianon fájdalomról szól.

Dr. Mészáros Gyula: Az Európai Unió szocialista képviselői koszovó kapcsán egy olyan
kisebbségi rendszer kiépítésére tettek javaslatot, amely példa lehet a helyi kisebbségek
autonóm törekvéseire. Valamennyien támogatják az autonóm törekvéseket. Jugoszlávia
szétesése a szerb nacionalista Milosevicnek köszönhető. A vajdaságban jelentős számú szerb
költözött és az atrocitások amiatt következtek be. Ha a koszovói szerbeknek nem biztosítanak
hasonló autonómiát, akkor azok a szerbek a vajdaságba költöznek és még nehezebb lesz a
helyzetük.

Zatykó János: Ügyrendi javaslata, hogy a kérdésről szavazzanak.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Koszovót összmagyarsági kérdéssel együtt nem lehet
emlegetni.

Zatykó János: Ügyrendi javaslata, hogy szavazzanak.

Dr. Molnár Attila: Ügyrendi javaslat elhangzása után képviselőnként egyszer, egy perces
hozzászólás engedélyezhető. Egyébként a testület a javaslatról vita nélkül határoz.
Az elhangzott hozzászólások többsége nem tartozott a tárgyhoz. Azt kérték, hogy egy pici
lélekharang emlékeztessen arra, hogy mi történt 1920. június 4-én.

Dr. Mészáros Gyula: Azért említette a vajdaságot, mert felmerült a vajdaság kérdése.
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Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület kíván szavazni a határozati javaslatról?

- A Képviselő-testület 7 igen, 6 nem szavazattal szavazni kíván.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület még egyszer arról a javaslatról, hogy a
napirend tárgyalását zárják le és szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a napirend tárgyalását 7 igen 7 nem szavazattal nem zárja le.

Hamrák Zsófia: A trianoni emlékmű elkészítése már három éve esedékes volt, de akkor sem
került sor a kialakítására. A város nagy részét felvidéki kitelepített emberek lakták és lakják
ma is. Mint kitelepített szülők gyermekének, ebben a kérdésben hozzá kell szólnia. Az elmúlt
időszakban született olyan emlékmű melynek nincs neve. Azt szeretné, ha a városban olyan
emlékművek épülnének, melyek az igaz történelmet idéznék. A bizottsági ülésen elhangzott,
hogy a harang nem emlékmű. Mindenkinek a lelkiismeretére bízza a döntést.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Egy ideig be lehet söpörni a szőnyeg alá mindent, de véleménye
szerint az az idő már elmúlt. Az Európai Unióban is vannak ilyen emlékművek, az unióban
élő népek képesek kulturáltan emlékezni. Október 6-i megemlékezés szónokának kérték egy
kis felvidéki faluban. A rendezvény után sokan megköszönték, hogy szívükből beszélt.
Nagyon sokan elmondták, hogy jó ötletnek tartják a trianoni harang felállítását.

Horváth Gyula: Babits Mihály versét idézi: „Nem szánom én az ostobát, kinek üres a
mennyek boltja: ki méltó látni a csodát az a csodát magában hordja.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 6 igen, 3 nem, 5 tartózkodással nem fogadja el.

Horváth Gyula: Kéri, ismételjék meg a szavazást.

Zatykó János: A határozati javaslatról új szavazást rendel el.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 7 igen, 2 nem, 5 tartózkodás szavazattal
nem fogadja el.

d/ Beruházások a VIZÁK Kft. kivitelezésében.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. A
költségvetésben a csatorna beruházásra 100 M Ft-ot, a főnyomó vezeték cseréjére 70 M Ft-ot
különítettek el. A feladatokra biztosított előirányzatokat pénzeszköz átadással vagy törzstőke
emeléssel biztosíthatják. A határozati javaslat szerint az említett összeget törzstőke emeléssel
biztosítják.

Hornig Rudolfné: Ha törzstőkét emelnek, akkor a határozati javaslat miért foglalkozik az
ÁFA tartalommal?
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Pete Istvánné: A határozati javaslat utolsó mondata a Támogatásokat Vizsgáló Iroda három
éve működik a Pénzügyminisztériumban. Ha pénzeszközt adnak át, vagy törzstőkét emelnek a
kft-nél, akkor ezt a TVI-hez be kell jelenteni. Mindkét esetben ÁFA tartalom jelentkezik,
melyet a TVI vizsgál.

Dr. Molnár Attila: Kérdése, mi van emögött? Mindig akkor születnek ilyen előterjesztések,
amikor nincs valami rendben. Miért kellett ezt az előterjesztést készíteni?

Hornig Rudolfné: A költségvetésben a beruházások összegét tervezték. Korábban a Vizák Kft.
az önkormányzatnak beadott anyagában szerepeltek a csatorna felújítások is. Az összeg a
költségvetésben rossz helyen volt. A törzstőke emelésre vonatkozó előterjesztés azért
született, hogy ne pénzeszköz átadás legyen, hanem törzstőke emelés, amivel a város tulajdoni
arányát a Kft-ben biztosítani lehet. A tulajdoni viszonyokat ezzel rendezik.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 8 igen, 4 nem, 1 tartózkodás szavazattal –
minősített többségű szavazat hiányában – nem támogatja.

Dr. Szöllősy Ferenc: Törvényes állapotot kell létrehozni. Így nem maradhat függőben az
elvégzett munka rendezése, ráadásul enélkül érvényes zárszámadás sincs.

Zatykó János: Ezt a kérdést a következő testületi ülésen elő kell terjeszteni.

Nagy Zoltán: Kéri, újra szavazzanak a határozatról.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 8 igen, 3 tartózkodás, 3 nem szavazattal –
minősített többségű szavazat hiányában – nem támogatja.

e/Komárom, külterületi út kialakításához telekvásárlása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság az előterjesztést tárgyalta, a határozati
javaslatot elfogadásra ajánlja.
A bizottságok javasolják, hogy a határozati javaslatot 3.000 Ft/m2 ár megjelölésével fogadják
el.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.
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252/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a 044/1 hrsz ingatlanból út céljára leválasztott
területet 3000.- Ft/m2 egységáron a tulajdonosoktól megvásárolja a 2008. évi
költségvetés terhére.

Határidő: a telekalakítást jóváhagyó határozat jogerőre emelkedést
                           követő 30 napon belül
           Felelős:    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    Szokolai Katalin vagyonkezelő

f/ A komáromi 023/31 hrsz-ú ingatlan térítésmentes átvétele és szolgalmi jog alapítása
a komáromi 034, 023/31, 021, 2887, 2670, 2603, 2604 hrsz-ú ingatlanokra.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta, a határozati
javaslat 1. pontját elfogadásra ajánlja. A Solum Rt. térítésmentes átvételre ajánlott fel egy utat
az önkormányzatnak. Az utat helyi közúttá kellett minősíteni, melyet a Solum Rt. megtett. Az
önkormányzat részéről szolgalmi jogot kell biztosítani, majd egy rendeletet kell módosítani és
az ingatlant a forgalomképtelen vagyoni körbe kell helyezni.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslat 1. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontját 14 igen szavazattal elfogadja.

253/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

  a.) A Képviselő-testület  a komáromi 023/31 hsrz-ú ingatlant térítés mentesen átveszi a
SOLUM Zrt.-től, az ingatlan helyi közúttá történő átminősítését követően. Ezzel
egyidejűleg külön ellenérték nélkül hozzájárul ahhoz, hogy az átvett ingatlanra, valamint
a szintén térítésmentes átvétellel önkormányzati tulajdonba kerülő komáromi 034 hrsz-ú
ingatlanra, továbbá az önkormányzati tulajdonban lévő komáromi 021, 2887, 2670,
2604 és a 2603 hrsz-ú ingatlanokra, az érintett ingatlanoknak a vonatkozó vázrajzban
(munkavégző: Földmérő és Szolg. Kft., munkaszám: 424/2007.) megjelölt területeire a
SOLUM Zrt. javára az ipari víz vezetési szolgalmi jog az ingatlan-nyilvántartásba
bejegyzésre kerüljön.

b.) A Képviselő-testület megbízza  Polgármester és Címzetes főjegyző urakat a
vonatkozó megállapodás aláírására az ingatlan-átvétel és a szolgalmi jog alapítása
tárgyában.
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c.) Utasítja  a hivatalt az átvett ingatlanokkal kapcsolatosan az önkormányzati
rendeletmódosítás előkészítésére, az ingatlanok Komárom Város Önkormányzatának
forgalomképtelen vagyonába történő nyilvántartásba vételére.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester
                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    Pete Istvánné osztályvezető

g/ Komárom, Frigyes laktanyai útépítések miatti területrendezés.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslat 1. pontját ajánlja
elfogadásra. A Huszárok útja felújítására a benyújtott pályázat sikeres volt. A körforgalom
kiépítéséhez 616 m2-nyi területre van szükség, melyet a Zuma Kft. átad, amennyiben
vállalják, hogy a közműveket a most kialakuló telekhatárig kiépítik.

Hamrák Zsófia: Az ellenszolgáltatás arányban áll a szolgáltatással?

Sagát Ágnes: Az ellenszolgáltatás értéke a víz, gáz, csatorna és villanyvezeték kiépítése 55 fm
hosszban, melynek 60.000 Ft/fm az ára. A közművesítés 2.850.000 Ft-ba kerül az
önkormányzatnak. A Huszár utca útépítése 132 M Ft-os beruházás.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslat 1. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontját 13 igen szavazattal elfogadja.

254/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja a ZUMA Kft. ajánlatát.

 2., A ZUMA Kft a tulajdonában lévő 1782/167 hrsz-ú ingatlanból 616m2 területet az
Önkormányzat részére rendelkezésre bocsát. Ennek ellenértékeként az Önkormányzat
magára vállalja a közművek telekhatárig történő kiépítését.

Határidő: azonnal
Felelős:    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

     Szokolai Katalin vagyonkezelő
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h/ Komárom város Önkormányzata 2007. évi közbeszerzési terve aktualizálása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztés a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta,  a határozati
javaslatot elfogadásra ajánlja.
A közbeszerzési tervet aktualizálni kell a Laktanya köz csatorna hálózata bővítése és a Selye
János Kórház beruházásai tekintetében.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.

255/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete jóváhagyja a melléklet szerint Komárom Város
Önkormányzata 2007. évi aktualizált közbeszerzési tervét..

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
            Gégény Kubinger Krisztina közbeszerzési referens

 Szakmáriné Tóth Katalin közbeszerzési referens

i/ 12/2006.(I. 27.) és a 36/2006.(II. 14. számú képviselő-testületi határozatok hatályon
kívül helyezése

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság és a Közművelődési és a Sport Bizottság valamint a
Műszaki Bizottság. A bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra ajánlják.
A Mezőgazdasági Rt. kérte, hogy az elfogadott határozati javaslatokat helyezzék hatályon
kívül.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.
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256/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő-testülete hatályon kívül helyezi 12/2006. (I. 27.) számú
határozatát, melyben elvi hozzájárulását adta Komárom közigazgatási területhatárát
érintő módosításhoz, valamint a komáromi 0250 hrsz-ú ingatlan fejlesztését szolgáló
közigazgatási eljárás megindításához, azon indokolással, hogy a területet fejlesztő
Komáromi Mezőgazdasági Zrt. a telephely adottságainak megfelelően kíván
beruházni, korábbi elképzeléseit nem kívánja megvalósítani, erre vonatkozó kérelmét
visszavonta.
2., Komárom Város Képviselő-testülete hatályon kívül helyezi 36/2006. (II. 14.)
számú határozatát, melyben elfogadta a Komárom - Bartusekpuszta területére készített
fejlesztési koncepciót és támogatta a településrendezési terv módosítását, azon
indokolással, hogy a területet fejlesztő Komáromi Mezőgazdasági Zrt. az elfogadot t
koncepció továbbdolgozását nem kéri, erre vonatkozó kérelmét visszavonta.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

                                       Szokolai Katalin vagyonkezelő

j/ Komáromi 1782/70 hrsz. alatti közterület elnevezése.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Sagát Ágnes: A szavazás alapján Radeczky huszárok útjára 25, a Gesztenye fasor elnevezésre
36 szavazás érkezett az interneten.

Dr. Kerekes Tibor: Milyen szavazási arány szükséges a döntéshez?

Dr. Szöllősy Ferenc: A jelenlévő képviselők egyszerű többsége szükséges a döntéshez.

Horváth Gyula: A Közművelődési és Sport Bizottság egyhangúlag a Radeczky huszárok útja
elnevezést támogatta.
Készített egy felmérést, melyben 300 aláírás támogatta ezt az elnevezést.

Zatykó János: A hivatal arra kapott felhatalmazást, hogy ezt a felmérést végezze el. A
felmérést elvégezték, eredményét ismertették.
A határozati javaslatban a Gesztenye fasor elnevezést javasolja szerepeltetni. Kéri, szavazzon
a Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület a javaslatot 3 igen, 9 nem szavazattal nem támogatja.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a Radeczky huszárok útja elnevezésről.

- A Képviselő-testület a javaslatot 13 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.
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257/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a komáromi 1782/70 hrsz-ú helyi közút művelési ágú ingatlant
Radeczky-huszárok útja elnevezéssel illeti.
Utasítja a Polgármesteri Hivatalt, hogy a közterület elnevezéssel kapcsolatos hatósági
intézkedések megtételéről gondoskodjon.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Sagát Ágnes osztályvezető
Vödrös Irma okmányirodai ügyintéző

k/ Akciós játékok beszerzési lehetősége.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság az előterjesztést megtárgyalta. A
játékszerek megvásárlására a készítő kedvezményt biztosított. A közbeszerzési törvény
alapján ezzel a lehetőséggel az önkormányzat élhet. Mintegy 8 M Ft-ot tudnának így
megspórolni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az előterjesztést elfogadásra ajánlja.

Hamrák Zsófia: Testületi ülésen elhangzott, hogy 2008. év végére minden játszóteret az
Európai Unió előírásainak megfelelően kell működtetni. Az előterjesztésben két játszótérről
van szó. Mi lesz a többi játszótérrel? Minden játszótéren nagyon rossz állapotúak az
eszközök. Kért korábban egy kimutatást, hogy melyik játszótér felújítására mikor kerül sor.
A hét emeletes épület mögött egy homokozó és egy hinta van. Az itt található „dühöngő”
felújítása is három éve húzódó probléma. Ebben az évben kicserélik ezeket az eszközöket. A
Petőfi Általános Iskola mögötti terület is nagyon rossz állapotban van.

Zatykó János: Ezen játszóterek felújítása a 2008. évi Költségvetés függvénye.

Sagát Ágnes: Készült egy játszótér felújítási ütemterv, mely alapján 2008. december 31-ig
minden játszóteret szabványosítani kell. Az olyan játszótereket, ahol egy-két elem található
meg kell vizsgálni, hogy új elemeket a biztonság figyelembe vételével lehet-e oda telepíteni.

Koppány Csaba: Jobban meg kellene vizsgálni ezt az ajánlatot.

Zatykó János: Ez az egyetlen cég hirdetett meg akciót.
A kimutatás arról szól, hogy a 28 M Ft értékű játszó eszközök akciós ára 18 M Ft.
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Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Ügyrendi javaslata, hogy szavazzanak a határozati javaslatról.
Több cég ajánlatát megvizsgálták. Az ajánlatot benyújtó cégtől a játékokat az első táblázatban
jelölt áron vásárolták, most pedig jelentős kedvezményeket adnának a játszóelemek árából.

Zatykó János: A Képviselő-testület szavazni kíván a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatról 13 igen, 1 nem szavazattal szavazni kíván.

Zatykó János: Az önkormányzat összességében 19 M Ft összegig vásárol játszótéri elemeket.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról, melyben bruttó 19 M Ft-ot szerepeltetnek.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

258/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a
2008. évi költségvetés terhére Komárom város játszóterei EU-s követelményeknek
megfelelő felszereléséhez, - bruttó 19 M Ft-ig akciós játékokat rendeljen.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Szabados Edit műszaki ügyintéző

l/ Egyházak támogatási kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.
Kéri, hogy mint az öt kérelmezőnek biztosítsák a 200 E Ft-ot. A hiányzó összeget a
polgármesteri keretből biztosítja.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

259/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete 200-200 E Ft összegű támogatást nyújt a
Komáromi Római Katolikus, a Szőnyi Római Katolikus, a Szőnyi Református, és a
Komáromi Evangélikus Egyházközségek részére a 2007. évi Költségvetésben
biztosított pénzeszköz terhére. A támogatás államháztartáson kívüli működési célú
pénzeszköz átadás. A Komáromi Református Egyházközségnek a Polgármester saját
keretéből biztosít 200 E Ft támogatást.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Pete Istvánné osztályvezető
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m/ A diák autóbuszbérletek támogatása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és az Oktatási Bizottság.
Az eredeti javaslat alapján a helyben lakó diákoknak az ingyenes bérletet biztosítanák, a
bejáró tanulók a diákbérlethez 300 Ft támogatást kapnának.
A Pénzügyi Bizottság jelképes összeg meghatározását javasolta. Az Oktatási Bizottság a teljes
összeget javasolta biztosítani a 2008. évi Költségvetés terhére.

Pete Istvánné: A teljes mentességet nem lehet biztosítani, mivel ebben az esetben az állami
támogatást nem igényelhetik. A tavalyi évhez hasonló összeget meghatározhatnának.

Zatykó János: A helyben lakó és bejáró diákok egységesen kapják a bérletet, melyért egy
jelképes összeget fizetnek.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A tavalyi év gyakorlatához hasonlóan javasolták a támogatást.
Havi 100 Ft nem éri el egy menetjegy árát, méltányos, hogy ezért az összegért a helyi
járatokat igénybe vehetik a diákok.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Elsősorban a komáromi diákokat javasolja támogatni.

Zatykó János: Az elhangzott javaslat alapján a helyben lakó diákok kapnak bérletet, más
településről bejáró diákok nem?
Személy szerint a Komáromban tanuló diákoknak összességében javasolja a támogatás
odaítélését.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság minden olyan dolognak örül, mely támogatást
nyújt a diákok számára. Ebből a megfontolásból javasolták, hogy teljes egészében fizessék ki
a diákoknak az bérlet árát. A javaslatot elfogadja azzal, hogy teljes körűen kapjanak a diákok
bérletet, ha a diákok hozzájárulnak a bérlethez ezzel a minimális összeggel.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Komárom város adófizető polgárainak pénzéből segítenek a
diákoknak. A képviselők a városban élőkért tartoznak felelősséggel. Javasolja, hogy a
komáromi diákokról döntsenek.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az állami támogatást az az önkormányzat kapja, ahonnan bejár a
diák?

Pete Istvánné: Az állami támogatást azon diákok után igényelhetik, akik kedvezményes
bérletet kapnak, függetlenül attól, hogy ők hol laknak. Az állami támogatáshoz szükséges
igényt általában a Vértes Volán Rt. adja be. Az összeget az önkormányzat kapja meg, a
támogatást kiegészíti, majd a Vértes Volán Rt-nek átutalja.

Hamrák Zsófia: Milyen összeget jelent ez, ha minden gyermekre vonatkozik és mit jelent, ha
csak a komáromi diákokra vonatkoztatják a támogatást.
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Zatykó János: Amikor csak a komáromi gyerekekről volt szó, akkor sem vette igénybe
mindenki a bérletet. Pontos számadatot nehezen tudnak meghatározni, de véleménye szerint
5 M Ft elegendő lenne.

Pete Istvánné: A 2007. évi költségvetésben is 5 M Ft-ot terveztek, ezzel szemben
3.900 E Ft-ot használtak fel.

Dr. Halász Károly: Ebben az évben is a Komáromban tanuló bejáró diákok is kaptak
támogatást ebből a pénzből. Az említett összeg az összes igénylő támogatását fedezte.

Koppány Csaba: A diákok a helyi autóbusz bérlethez adnak támogatást. Részesültek ebből a
támogatásból a kollégisták és azok a diákok, akik a helyi járatot igénybe vették a városon
belül.

Dr. Mészáros Gyula: Osztályonként összesítették az iskolában, hogy ki igényel bérletet. Ez
alapján a helyi járatra a kedvezményes buszbérletet megkapták. Kéri, hogy ne
differenciáljanak komáromi és nem komáromi diákok között.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Javasolja, hogy a határozati javaslat 2. pontjában komáromi
diákokra, a 3. pontját a nem komáromi diákokra alkalmazzák.  A nem komáromi lakosoknak
nem kívánja megszavazni a támogatást.
Koppány Csaba: A kollégisták ideiglenes lakcímbejelentővel rendelkeznek, ideiglenesen
komáromi lakosok. Nem helyközi, hanem helyi járatú bérletet támogatnak. A határozati
javaslatban „helyi járatú autóbusz bérletet” szerepeltessenek.

Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslatokat. A határozati javaslat 1. pontja: „A
Képviselő-testület 2008. évben is támogatja a diákok helyi járatú autóbusz bérlet vásárlását” .
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A határozati javaslat 2. pontja: „A Képviselő-testület a komáromi lakos,
komáromi intézménybe járó tanulóinak helyi bérletként 300 Ft/bérlet/hó támogatás nyújt. „

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A Képviselő-testület az ehhez szükséges összeget – 5 M Ft-ot a 2008. évi
Költségvetésben biztosítja.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

260/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület 2008. évben is támogatja a diákok autóbuszbérlet vásárlását.
A komáromi intézménybe járó tanulóknak 300.- Ft/bérlet/hó támogatást nyújt. helyi
bérletként. Az ehhez szükséges 5 M Ft-ot a 2008. évi Költségvetés terhére biztosítja.

Határidő: azonnal, illetve a 2008. évi költségvetés elfogadása
Felelős: Zatykó János polgármester

Pete Istvánné osztályvezető
Dr. Halász Károly osztályvezető
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n/ A 4-es számú fogászati körzet feladatellátásának helyettesítése.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Egészségügyi és Szociális Bizottság. A bizottság
javasolta, hogy a szerződést kössék meg, de terjesszék a Képviselő-testület elé.
A 4. számú fogászati körzetben a vállalkozó gyermeket vár, így két személy helyettesítené
heti 15 órában.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi Alapellátási Szolgálat vezetője tájékoztatta,
hogy a szerződést megkötötték azokkal a feltételekkel, melyeket a bizottság ülésén
meghatároztak. A feltételeket mind a két fél elfogadta. Valószínűleg csak Dr. Szekeres
György helyettesít heti 15 órában. Az ellátás folyamatos lesz.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.

261/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület az Egészségügyi és Szociális Bizottság szakmai álláspontját
tudomásul véve, a 4. számú fogászati körzet folyamatos működtetését biztosítva látja
a vállalkozó, Par-dent Bt. és az alapellátási szolgálat között megkötendő szerződés
útján. Felkéri az alapellátási szolgálat vezetőjét, hogy az előterjesztésben szereplő
feltételekkel kössön szerződést a vállalkozóval.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
Dr. Tomisa Béla intézményvezető

o/ Komárom Városi Sportegyesület támogatási kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi Bizottság. A bizottság a határozati
javaslatot elfogadásra ajánlja. A Városi Sportegyesület a lőtér téliesítésére 860 E Ft
támogatást kért biztosítani.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.
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262/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a komáromi lőtér téliesítéséhez 860 E Ft-ot
biztosít a 2007. évi költségvetés lőtér kialakítás beruházási előirányzata terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Pete Istvánné osztályvezető

p/ Csém Vasútállomás lakói vízellátása biztosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság 1 M Ft-ot javasolt.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról azzal, hogy egy próbafúrásra
1 M Ft-ot biztosítanak.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.

263/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület elrendeli, hogy a Polgármesteri Hivatal végeztessen próba
kútfúrást a Csém Vasútállomás lakói vízellátása megoldása érdekében.  E célra 1 M
Ft-ot biztosít a 2007. évi Költségvetés általános tartaléka terhére. A próba kútfúrás
eredménye ismeretében kíván további lépéseket tenni a vízellátás megoldása
tárgyában.

Határidő: azonnal
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető

Gurics Zoltán kommunális ügyintéző

r/ Komárom Város Közoktatási Esélyegyenlőségi Terve.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság az előterjesztést elfogadásra
ajánlja. Az Esélyegyenlőségi Tervre a pályázatok benyújtásánál van szükség.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A szociális kerekesztal esélyegyenlőségi terv elfogadását
kérte az Egészségügyi és Szociális Bizottságtól. Az Esélyegyenlőségi Terv nem került a
bizottság elé, így azt nem kívánja megszavazni.

Zatykó János: Amennyiben az Esélyegyenlőségi Terv elfogadása a pályázatok benyújtásához
szükséges.

Dr. Halász Károly: Közoktatási Esélyegyenlőségi Tervről van szó. A tervnek kötelező
véleményezői köre volt. Az elnök asszony véleményét is kérték, de azt nem kapták meg.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek Komárom Város
Közoktatási Esélyegyenlőségi Terve elfogadását. Ennek a tervnek az elfogadása szükséges a
pályázatok benyújtásához. A tervek, koncepciók rendelkezésre kell, hogy álljanak. Kéri,
fogadja el a testület az Esélyegyenlőségi Tervet.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Megszavazhatják az előterjesztést, de a jövőre nézve fontos,
hogy az előterjesztéseket a megfelelő bizottságok tárgyalják.

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnökének konzultációs joga van.
Elnök asszonynak a konzultációra meghívót küldtek, de azon nem vett részt.

Dr. Szeidl Bernadett: Az Oktador Bt. két napos konzultációt tartott a Polgármesteri
Hivatalban. A konzultáción intézményvezetők, iskolaigazgatók vettek részt. Meghívottak
voltak még a gyermekvédelmi felelősök. A konzultáción olyan tájékoztatást kaptak, hogy
elnök asszony más irányú elfoglaltsága miatt nem tudott részt venni.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Valóban nem ért rá abban az időpontban, de a későbbiekben
célszerű lenne, ha a bizottság is tárgyalná a hasonló jellegű előterjesztéseket.
Koppány Csaba: Mivel oktatási esélyegyenlőségi tervről volt szó, minden intézményvezetőt
meghívtak és ők véleményezték az anyagot.

Zatykó János: A határozati javaslat szerint a Képviselő-testület jóváhagyja Komárom Város
Közoktatási Esélyegyenlőségi Tervét. Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

264/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület jóváhagyja. Komárom város Közoktatási Esélyegyenlőségi
Tervét.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

s/ Magyar Lovas Színház Egyesület kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság az előterjesztést tárgyalta, de a döntést a Képviselő -
testületre bízza.
Ebben az évben a Lovas Színház több nagy sikerű előadást tartott. Fejlesztéseikhez szükséges
pénzt az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága a Költségvetés általános
tartaléka terhére javasolta biztosítani.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága a kezdeményezést –
különböző feltételekkel - támogatta. A gyógyfürdő, a Monostori Erőd és a VF Szabadidő
Központ mellett a Lovas Színház a város negyedik idegenforgalmi vonzereje. Amennyiben a
beruházást megvalósíthatják, akkor a színház nézőszámát megduplázhatnák. Ahhoz, hogy
március hónapban elkezdhessék az évadot, ahhoz a beruházásokat meg kell valósítani. Kéri,
hogy a Képviselő-testület támogassa a javaslatot.

Hamrák Zsófia: A 6 M Ft-ot a bizottság ülésén nem javasolta a színház részére átadni ebben
az évben. A jövő évi támogatás természetesen nem marad el. A színház a Laktanya közben
van. A Laktanya közt folyamatosan fejlesztik, fákat ültetnek, utat építenek. A kérelemben
szerepel, hogy alkalmanként 50 ló szerepel. Nyilván rengeteg autó is megjelenik itt. Ha a
területet parkosítják, akkor hol parkolnak ezek az autók. Lakótelepről van szó. Az ott élők
számára egy idő után nem lesz terhes a színház működése?
A bizottság az ígéretét beváltotta a támogatásokat illetően és a színház telt házzal működik.
Személy szerint nem érzi, hogy hol van a határ. A kérések elbizonytalanítják, hiszen a
városban számtalan olyan vállalkozó van, akit nem támogatnak. Közel 10 M Ft-os támogatást
kapott a színház, az egyesület.

Nagy Zoltán: Idegenforgalmi szempontból nézi a kérelmet. 2007-ben 8400 látogató jött
Komáromban és minden előadás teltházas volt. Hogy mennyire zavarja a lakókat a színház
működése? A színháztól 50 méterre nyomda, teherautó parkoló van.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Lovas Színház ebben az évben komoly összegű támogatást
kapott. Az utolsó bizottsági és testületi ülésre terjesztenek elő 6 M Ft-os kérelmet. A
bizottsági ülés előtt került kiosztásra az előterjesztés, semmiféle további információkat nem
kapott. Várják meg a jövő évi költségvetés összeállítását. Nyilván a pénzt az egyesület elő
tudja teremteni.

Zatykó János: A jövőben hasonló napirendet zárt ülés keretében kell tárgyalni.

Sagát Ágnes: A város rendezési tervében a területre településközponti vegyes, illetve központi
vegyes besorolás vonatkozik. A területen a lakótelep az intézményekkel, a gazdasági élet
szereplőivel együtt kaphat helyet. A parkolás a Lovarda téren történik, az a környezetet nem
károsítja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontjáról, mely
szerint 6 M Ft-ot biztosítanak a költségvetés általános tartaléka terhére.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 7 igen, 5 nem, 2 tartózkodás szavazattal
nem fogadja el, határozatot nem hoz.
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t., Komárom Város Területi és Krízis Gondozási Központja Alapító Okirata
módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Egészségügyi és Szociális Bizottság megtárgyalta.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a határozati
javaslatokat támogatta.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

265/2007.(XII.19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület az Egészségügyi és Szociális Bizottság javaslatára a
jelzőrendszeres házi  segítségnyújtás és az időszakos férőhelybővítés szakmai
programját elfogadja.

2.,  A Képviselő-testület Komárom Város Gondozási Központja alapító okiratát a
melléklet szerint jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

u/ Ajánlat az önkormányzat tulajdonában lévő (ÖK 1) úszóműves kikötő bérbevételére.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 266/2007.(XII.19.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.
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v/ KOMTURIST- KOMÁROM Kft. által használt ingatlanok bérleti ügye.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 267/2007.(XII.19.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

x/ KOMTURIST- KOMÁROM Kft. ügyvezetője korengedményes nyugdíjazása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 268/2007.(XII.19.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

y/ SAXUM Kft. ügyvezetői álláshelyére pályázat  kiírása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 269/2007.(XII.19.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

Több napirend nincs, Zatykó János polgármester a Képviselő-testület ülését berekeszti.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester


